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ALMA PROJESİ!

n uzmanlar tarafından neredeyse her gün uya-rı yapılan büyük İstanbul depreminin ayak ses-leri her geçen gün daha yakından duyuluyor.İstanbul Planlama Ajansı’nın (İPA) risk analizraporu, 1999 Marmara Depremi’nin üzerindengeçen 25 yılın ardından İstanbul’un depremehazırlık sürecini ve mevcut durumunu detayla-rıyla gözler önüne serdi. İPA Başkanı BuğraGökce’nin yayımladığı raporda, özellikle yapıstokunun büyük bir kısmının hala depreme da-yanıklı olmadığına ve olası bir büyük deprem-de şehrin ciddi bir can ve mal kaybıyla karşıkarşıya kalabileceğine dikkat çekildi.

n rapordaki bulgulara göre; İstanbul’daki 6,8milyon konutun yaklaşık 1,3 milyonu riskli ola-rak tanımlandı. 2000 yılı öncesinde yapılan bi-nalar üç yapıdan ikisini oluşturuyor. 1999 dep-reminden sonra ise dönüştürülmesi gerekenkonutların yalnızca dörtte biri dönüştürülebil-di. İstanbul’un olası bir 7,5 büyüklüğündekidepremde yüzde 20 oranında ağır hasar göre-ceği öngörülüyor. Bu durum, dönüştürülen ko-nut sayısı artsa da şehirdeki mevcut yapı stoku-nun hala büyük bir risk taşıdığını ortaya koyu-yor. TMMOB raporuna göre ise yapı üretim vedenetim süreçleri kağıt üzerinde kaldı. / 6’da

nGazze’de terörist İsrail ordusunun yoğun saldırıları sürerken ‘tahliye’emirleri nedeniyle Filistinliler oradan oraya savruluyor. İsrail ordusu,‘insani bölge’ olduğunu iddia ettiği ve göçe zorlanan 1 milyondan faz-la Filistinlinin sığındığı Gazze’nin güneyindeki El-Mevasi’yi hedef al-maya başladı. Ordu Sözcüsü Avichay Adraee, yeni bir harita paylaşa-rak, El-Mevasi bölgesinin Deyr el-Belah’a yakın kısımlarında yer alanbazı yerlerin boşaltılmasını istedi. Haritada belirttiği yerlerin ‘tehlikeliçatışma alanı’ olduğunu iddia eden Adraee, buradaki Filistinlilerinbölgeyi terk etmeleri gerektiğini ifade etti. BM’ye göre, İsrail’in butahliye kararıyla Gazze’deki ‘insani bölge’ yüzde 11 daraldı. / 7’de
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İstanbul'da ortalama
kira asgari ücreti aştıTürkiye’nin en büyük şehirlerinden İstanbul, öğrenciler için bir yandan eğitimmerkezi olurken diğer yandan da yüksek yaşam maliyetiyle öne çıkıyor. Son biryılda, kentteki kiralar yüzde 46 artarak, 23 bin 373 lira seviyesine kadar ulaştı

EN YÜKSEK KİRA İSTANBUL’DA
n türkiYe’de üniversite öğrencileri için en büyüksorunlardan biri haline gelen yüksek kiralar, özel-likle İstanbul gibi büyük şehirlerde öğrencileri zordurumda bırakıyor. Üniversitelere kayıt dönemiöncesinde Türkiye’de en fazla öğrenci bulunan 10ildeki kiralık konut değerlerini inceleyen Endek-sa’nın yaptığı araştırmaya göre, İstanbul ortalama23 bin 373 TL ile en yüksek kira fiyatına sahip şe-hir olurken, Eskişehir ise enflasyon karşısında endirençli şehir olarak görüldü.

ESKİŞEHİR’DE ENFLASYONU YENDİ
n 3 deVlet üniversitesinin bulunduğu ve ‘öğrencikenti’ olarak bilinen Eskişehir’de ise kiralar, yıllıkbazda yüzde 69 artarken, ortalama kira bedeli 15bin 98 lira oldu. Enflasyon dikkate alındığındareel artış yüzde 1 ile sınırlı kaldı. Eğitim ve araş-tırma kalitesi yüksek üniversiteleri ve öğrencidostu kafeleri, kütüphaneleri ve kültürel mekan-ları ile öne çıkan Ankara’da kiralar, ortalama 20bin 965 lira olarak belirlendi. İzmir’de ise ortala-ma kira 21 bin 903 lira seviyesine geldi. / 6’da

GEÇEN YILA GÖRE BÜYÜK ARTIŞ 
n öğrenci kentleri olarak bilinen İstanbul, Ankara,İzmir gibi şehirlerde kiralar, geçen yıla göre yüzde40-60 arasında arttı. Özellikle İstanbul’da, öğren-ciler yüksek kiralar nedeniyle daha uzak mahalle-lerde veya daha küçük evlerde yaşamak zorundakalıyor. En fazla öğrenci nüfusunu barındıran ikin-ci şehir olan İstanbul’da temmuz ayı itibarıyla ki-ralar, geçen yılın aynı ayına göre nominal olarakyüzde 46 arttı. Veriler enflasyondan arındırıldı-ğında kiralarda reel olarak yüzde 13 düşüş oldu.

Okul öncesi
masraflar

cep yakıyor

n Yeni eğitim-öğretim yılına sayılı günler kala, veliler okul ihtiyaçları içinciddi bir maliyetle karşı karşıya. Geçtiğimiz yıla göre yüzde 40 ila 70arasında artış gösteren kırtasiye malzemeleri, okul çantaları ve servisücretleri, aile bütçelerini zorluyor. Geçtiğimiz yıl bin 200 TL’ye malolan ilköğretim düzeyindeki bir öğrencinin okul çantası bu yıl en az 2bin TL, ortalama ise 3 bin 500 TL’ye mal oluyor. Temmuz ayında asgariücrete zam yapılmazken, okul ihtiyaçları ve servis ücretlerine yapılanzamlar ekonomik baskıyı artırıyor. Artan maliyetler, kalitesiz ürünlerisatın almaya zorlanan velilerin zorluğunu gözler önüne seriyor. / 6’da

1,3 milyon konut 
hala risk altındaMarmara Depremi’nin üzerindengeçen 25 yılda, İstanbul’daki yapıstokunun hala büyük orandadepreme dayanıklı olmadığı ve kentsel dönüşüm sürecininyetersiz kaldığı vurgulandı

Terör devleti
daraltmayı 
sürdürüyor

Sahte ilanlara 
158 bin TL ceza
n emlak sektöründeyaşanan sahte ilan so-rununa çözüm geldi.Ticaret Bakanlığı’nın ha-yata geçirdiği Elektro-nik İlan DoğrulamaSistemi ile emlak ilan-ları artık daha güvenilirhale gelecek. Düzenlemeyle emlak ilanlarıdoğrulanacak ve tüketiciler artık yanıltıcıbilgilere maruz kalmayacak. Mevzuata ay-kırı hareket edenlere ise 158 bin TL’ye va-ran idari para cezaları kesilecek.

Trafiğe kayıtlı 
araç sayısı arttı
ntemmuz ayında, trafiğe

kayıtlı araç sayısı geçen
yılın aynı dönemine göre
yüzde 9 artarak 30 mil-
yon 261 bin 176’ya ulaştı.
Bu dönemde trafiğe kaydı
yapılan otomobillerin
yüzde 10,4’ü renault,
yüzde 9,3’ü Fiat ve yüzde
8,1’i Volkswagen oldu.

n ticaret Bakanlığı, ikinci elcep telefonu, tablet, bilgisa-yar gibi teknolojik ürünle-rin satışına yönelik yeni birdüzenleme yaptı. Bu elek-tronik ürünlerin satışındaelektronik kimlik bilgisi bu-lunan kullanılmış ürünlerTicaret Bakanlığı tarafın-dan oluşturulacak bilgi sis-temine kaydedilecek.

Yenilenmiş cihaza
kayıt zorunluluğu

Yangın 3 can aldı
n traBzon’un Araklı ilçesinde yayla-daki bir evde henüz belirlenemeyennedenle yangın çıktı. Yangın, itfaiyeekiplerinin müdahalesiyle söndürül-dü. Evdeki incelemede ev sahibi Gülü-zar Altuntaş (61) ile Kasım (66) veArif Altuntaş’ın (67) cesedine ulaşıldı.

16 yaşındaki genci 
döverek öldürdüler
n istanBul’un Sarıyer ilçesine bağlı AyazağaMahallesi’nde, 16 yaşındaki Emir Koçhan,‘Ayazağa kedileri geliyor’ yazılı duvar önün-de arkadaşlarıyla fotoğraf çekip sosyalmedyada paylaştı. Bu paylaşım üzerine çı-kan tartışma sonucu Koçhan, darp edilereköldürüldü. Olayla ilgili 4 kişi tutuklandı.

30 okula isim uyarısı
n milli Eğitim Bakanlığı, kanuna aykırı olarak isimleri Türk-çe olmayan 6 ildeki 30 okulun isimlerinin değiştirilmesiniistedi. Bakanlık tarafından gönderilen yazıda ilgili yönet-melikteki, “Belirtilen Türk milli eğitiminin genel ve özelamaçları ile temel ilkeleri doğrultusunda kurumun amacı-na, eğitim programına ve düzeyine uygun, belli bir anlamtaşıyan Türkçe ad verilir” hükmü hatırlatıldı.

n mhp Genel Başkanı Devlet Bahçeli, “SiyasiBölücülerin Hazine’den Aldıkları Maaş veYardımlarla” ilgili yazılı açıklama yaptı.DEM Parti'ye tepki gösteren Bahçeli, “Endüşük emekli maaşının 12 bin 500 lira ol-duğu düşünüldüğünde neredeyse 76 binemeklimizin hakkı terör örgütüne adetakurşun, silah ve bomba parası olarak hibeedilmektedir” değerlendirmesini yaptı.
n Bahçeli’nin önerileri şöyle: 57 DEM mil-letvekilinin maaşı ve bu terör yuvasınaödenecek Hazine yardımı derhal kesilerekterörle mücadeleye ve şehit ailelerine ak-tarılmalıdır. Dokunulmazlık dosyalarınınkarara bağlanarak bu haşaratların acilenmahkemeye çıkarılmasıdır. Anayasa Mah-kemesi statüsü, radikal şekilde ele alınarakyeniden yapılandırılmalıdır. TBMM GenelKurulu’nda anlam ve ahlaki bağlayıcılığınıtemelden kaybeden kürsü dokunulmazlığısınırları yeni baştan çizilmelidir.”

Bahçeli’den 4 maddelik 
dem parti önerisi

Maaşları kesilip 
şehit ailelerine 

aktarılsın
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 “Genetik tedaviler kişiye özel tedavi sağlıyor”

Down Sendromuna Karşı Yogaterapi 
Down sendromu, otizm spektrum bozuk

luğu, dikkat eksikliği ve özgül öğrenme 
yetersizliği gibi özel ihtiyaçları olan çocuk
lara yoga ve duyu bütünleme terapileriyle 
destek sağlanıyor.  Yogaterapist Serap Ko
rkmaz, yoga terapinin çocukların fiziksel 
ve zihinsel gelişimlerini desteklerken, on
ların hayata daha kolay adapte olmalarına 
katkıda bulunduğunu söyledi. 

 
Ankara Beysukent Rotary Kulübü’nde 

yaptığı konuşmada, özel çocukların, yogat
erapi ve duyu bütünleme terapileri 
sayesinde uzun süre oturma alışkanlığı 
kazandığını ve  düzenli nefes almayı 
öğrenerek taklit ve sözel dil becerilerini 
geliştirdiğini belirten Kokrmaz, “Böylece 
çocuklar diğer terapilere daha kolay 
adapte olabiliyor ve edindikleri becerileri 
farklı ortamlarda uygulama imkanı bu
luyor” Dedi. 

 
Uzman Korkmaz, bu terapilerin çocuk

ların hayata katılımlarını ve vücut farkın
dalıklarını artırmada çok faydalı olduğunu 
belirterek, “ Otizmli çocuklarda sıkça rast
lanan yemek yeme problemleri, duyu 

bütünleme terapisiyle çözülüyor; çocuklar 
çiğneme becerisi kazanıyor ve bu alışkan
lıkları günlük hayatlarına yansıtıyor.” Şek
linde konuştu. 

 
Dikkat Eksikliği ve Hiperativite Bozuk

luğu’na Yogaterapi 
 
Yogaterapi ile çocukların eğlenerek 

öğrendiğini ve bu şekilde terapiden mutlu 
ayrıldığını ifade eden Korkmaz,  verilen 
eğitimin çocukların akademik başarılarını 
da olumlu etkilediğini söyledi.   Otizm, 
Down sendromu ve Serebral Palsi gibi 
gelişimsel bozuklukları olan çocuklar 
düzenli olarak yoga yapmaktan faydalan
abileceklerine dikkat çeken Korkmaz,  
öğrenme güçlüğü, Dikkat eksikliği ve 
Hiperaktivite Bozukluğu (DEHB) olan 
çocukların da yoga derslerine katılmaları 
gerektiğini vurguladı. 

 
Yoga Vücut Farkındalığını Geliştirir 
 
Korkmaz, fiziksel büyümelerini etkileyen 

bozuklukları olan çocuklar için yoganın, 
vücut farkındalığını artırmaya yardımcı 

olduğunu kaydederek şöyle devam etti : “ 
Çocuklar için yoga derslerine küçük yaşlar
dan itibaren başlanabilir ve birçok kişi, be
beklerin ve yürümeye başlayan çocukların 
bile yoganın sağlayabileceği beden farkın
dalığından faydalanabileceğine inanır. 
Dikkat eksikliği ve Hiperaktivite Bozuk
luğu (DEHB) ve diğer öğrenme güçlükleri 
olan çocuklar da düzenli olarak yoga yap
manın sağladığı gelişmiş konsantrasyon
dan faydalanabilirler. 
Konsantrasyonunuzun arttığına dair belir
tileri görmeniz biraz zaman alabilir ancak 
tüm bu  egzersizler öğrenme güçlüğü 
çeken çocuklar için önemlidir.” 

Her büyüyen çocuğun özel ihtiyaçları 
olsun ya da olmasın egzersiz yapması 
gerektiğini savunan Korkmaz, yüzme veya 
düşük etkili aerobik gibi bazı aktivitelerin 
bazı çocuklara fayda sağlayabilirken, yo
ganın bu aktiviteler kadar riskli olmadığını 
söyledi. Korkmaz,   “Çoğu çocuk yogadan 
faydalanabilirken, Serebral Palsi gibi bazı 
rahatsızlıkları olan çocukların daha yavaş 
bir tempoda hareket etmesi gerekebilir ve 
yoganın daha zorlayıcı kısımlarının yasak 
olabileceği.” uyarısında bulundu. 

Psikiyatrik rahatsızlıkların başlangıç aşa
masında genellikle ilaç ve psikoterapinin 
birlikte kullanıldığını kaydeden Psikiyatrist 
Prof. Dr. Nevzat Tarhan, “Tedavide, beynin 
rolü kritik öneme sahip. Psikiyatrik 
hastalıklar, beynin elektriksel ve kimyasal 
iletişiminde bozukluklar meydana ge
tirdiği için ilaç tedavisi altın standarttır.” 
dedi. 

 
 Psikiyatrik tedavilerin kişiye özel ol

masının daha etkili ve güvenli sonuçlar 
elde etmede önemli bir rol oynayacağını 
ifade eden Prof. Dr. Tarhan, “Genetik te
daviler kişiye özel tedavi sağlıyor. Özellikle 
düzelme sağlanamayan durumlarda, 
genetik değerlendirmelerin yapılması 
önemli olabilir.” dedi. 

 
Üsküdar Üniversitesi Kurucu Rektörü, 

Psikiyatrist Prof. Dr. Nevzat Tarhan, psikiy
atrik tanı ve tedavi yöntemlerinde güncel 
yaklaşımları değerlendirdi. 

 
Psikiyatrik hastalıklara genellikle 

"bozukluk" deniliyor… 
 
Psikiyatri tanı ve tedavi yöntemlerinde, 

özellikle tanıda, daha önce klasik tanı yön
temlerin kullanıldığını hatırlatan Prof. Dr. 
Tarhan, bu yöntemlerde kişi muayene edip 
belirti ve kontrol listelerine göre tanı 
konulduğunu, psikiyatrik hastalıklara 
genellikle "bozukluk" denilmesinin ne
deninin ise biyolojik kanıtların ve beyin
deki karşılıkların tam olarak 
doğrulanamamış olması olduğunu kay
detti. 

Beyinde bir patoloji olsa da bu patolo
jinin tam olarak hastalık olarak tanımlana
madığını ve bu nedenle "bozukluk" terimi 
kullanıldığını ifade eden Prof. Dr. Tarhan, 

şunları dile getirdi: 
 
“Örneğin, depresif bozukluk, şizofrenik 

bozukluk ve bipolar bozukluk gibi terimler 
bu şekilde kullanılır. Bir durumu hastalık 
olarak tanımlamak için nöropatolojik 
kanıtların bulunması gerekiyordu. Ancak 
son yıllarda laboratuvar kanıtları artmıştır. 
Nöro görüntüleme, nörobiyolojik ve 
nörofizyolojik çalışmalar sayesinde beyin 
fonksiyonları ölçülerek hastalıklar arasın
daki nedensellik bağı ortaya konmuştur. 
Bağımlılığa "ödül yetmezliği sendromu" 
denmektedir, bu beynin ödül alanının 
yetersiz çalışmasından kaynaklanıyor. De
presyon ise beynin ön bölgesinin asimetrik 
çalışması, haz ve çökkünlük alanlarının 
uyumsuz çalışması olarak tanımlanabilir. 
Gelecekte, belirli beyin bölgelerinin 
bağlantı bozukluklarına dayalı tanılar 
konulabilecektir. Ancak şu anda, altın stan
dart tanı yöntemi klinik muayenedir ve bu 
muayene laboratuvar testleri ve beyin 
görüntülemeleriyle destekleniyor.” diye an
lattı. 

 
İlaç ve psikoterapi temel tedavi yön

temi 
 
Tedavi planında, psikiyatrik rahatsızlık

ların başlangıç aşamasında genellikle ilaç 
ve psikoterapinin birlikte kullanıldığını 
kaydeden Prof. Dr. Tarhan, psikiyatrik ra
hatsızlıkların nevrotik grup ve psikotik 
grup olarak iki ana gruba ayrıldığını, 
nevrotik gruptaki hastaların, hastalığının 
farkında olan, kendi isteğiyle tedaviye 
gelen kişiler olduğunu, genellikle intihar 
düşüncesi gibi ciddi riskler taşımadıkları 
sürece ayaktan tedavi ile iyileştirilebildik
lerini, ilaç ve psikoterapinin bu hastalar 
için temel tedavi yöntemi olduğunu 

söyledi. 
 
İlaç tedavisi sinyal ve enerji akışını 

düzenlemeyi hedefliyor 
 
Psikotik gruptaki hastaların, hastalığını 

kabul etmeyen ve hasta olduklarının 
farkında olmayan kişiler olduğunu ve 
psikoz olarak adlandırılan bu durumdaki 
hastaların tedavi planının farklı olduğunu 
anlatan Prof. Dr. Tarhan, “Tedavide, beynin 
rolü kritik öneme sahip. Psikiyatrik 
hastalıklar, beynin elektriksel ve kimyasal 
iletişiminde bozukluklar meydana ge
tirdiği için ilaç tedavisi altın standarttır. 
Psikiyatrik rahatsızlıklarda, beynin belirli 
bölgeleri arasındaki enerji akışında bozul
malar meydana gelir. Bu bozulmaların 
tespit edilmesi ve buna göre tedavi planı 
yapılması önemlidir. İlaç tedavisi, bu sinyal 
ve enerji akışını düzenlemeyi hedefler. 
Psikoterapinin de beyinde biyokimyasal 
bir karşılığı vardır ve bu nedenle ilaç te
davisi ile birlikte etkili bir tedavi yöntemi 
olarak kullanılır.” dedi. 

 
Hastalıklarda artış var! 
 
Beyindeki serotonin seviyelerinin düşük

lüğünün depresyon ve intihar gibi psikiya
trik rahatsızlıklarla ilişkili olduğuna işaret 
eden Prof. Dr. Tarhan, “Günümüzde, sero
tonini artıran ilaçlar, depresyon ve diğer 
psikiyatrik hastalıkların tedavisinde yaygın 
olarak kullanılıyor.” diye konuştu. 

Teşhislerin de tedavinin de kolaylaştığını 
ama hastalıklarda da artış olduğunu dile 
getiren Prof. Dr. Tarhan, “Daha önce bir 
sene iki sene uğraştığımız hastalık te
davisinde şimdi bir birkaç ayda sonuç alıy
oruz” dedi. 

 

Beyin görüntüleme teknikleriyle 
beyin fonksiyonları inceleniyor 

 
“Beyin görüntüleme teknikleriyle beyin 
fonksiyonları incelenerek, kişinin beyin ak
tivitesindeki farklılıklar ve kimyasal ileti 
bozuklukları belirlenebiliyor. Bu, psikiya
trik hastalıkların biyolojik kökenlerini an
lamada büyük bir ilerleme sağlıyor.” diyen 
Prof. Dr. Tarhan, bu tür bulguların, 
hastalığın kişinin iradesi veya kontrolü 
dışında gerçekleştiğini ve beyinde belirli 
bölgelerde meydana gelen bozukluklar ne
deniyle ortaya çıktığını gösterdiğini anlattı. 

 
“Bir kişiye depresyon veya diğer psikiya

trik rahatsızlıklarla ilgili olarak ‘canlan’ 
veya ‘takma kafana’ demek, onun beyin 
kimyasındaki veya fonksiyonundaki 
bozuklukları göz ardı etmek olur.” Diyen 
Tarhan, bu tür durumların, kendi başına 
irade veya kontrol ile üstesinden geline
meyecek kadar karmaşık olabileceğini, bu 
nedenle, psikiyatrik rahatsızlıkların te
davisinde, bireyin biyolojik ve kimyasal du
rumunu anlayarak uygun tedavi 
planlarının oluşturulmasının önemli 
olduğunu vurguladı. 

 
Anlaşılamamak acıyı daha da 

artırıyor…  
 
Psikiyatrik rahatsızlığı olan kişilerin acı 

çektiğini, anlaşılamamanın da acıyı daha 
da artırdığını kaydeden Prof. Dr. Tarhan, 
“Sebebi anlaşıldı diye hüngür hüngür 
ağlayan hastalar var. Kendini suçluyor. ‘Ben 
niye böyleyim’ diyor. Halbuki beyinde sero
tonin depoları boşalmış, kişi bitmiş. Yani 
istem dışı.” diye anlattı. 

 
Yeni gelişen teknolojilerle beyindeki 

bozulmuş ağları onarmak mümkün 
hale geliyor 

 
Prof. Dr. Tarhan, “Yeni gelişen teknolojil

erle, beyin modülasyon tedavileri gibi yön
temlerle beyindeki bozulmuş ağları 
onarmak ve düzeltmek mümkün hale 
geliyor. Örneğin, manyetik uyarı tedavisi, 
beyindeki belirli bölgelere manyetik 
uyarılar vererek reseptörleri düzeltebilir 
ve iyon kanallarını açabilir. Bu da ilaçların 
beyne daha iyi ulaşmasını sağlayabilir ve 
tedavi sürecini destekleyebilir.” şeklinde 
konuştu. 

 
Farmakogenetik çalışmalarla bireylerin 

genetik yapısına bakılarak, hangi ilaçların 
daha etkili olabileceğinin belirlendiğini de 
kaydeden Prof. Dr. Tarhan, “Genetik bil
giler, tedavi planlarının kişiye özel olarak 
uyarlanmasına ve daha etkili sonuçların 
elde edilmesine yardımcı olabilir. Bu şek
ilde, bireylerin kişisel genetik profillerine 
dayalı olarak ilaç dozları ve tedavi süreleri 
belirlenebilir, böylece tedaviye yanıt ve tol
erans artırılabilir.” dedi. 

 
Kişiye özel tedavi daha etkili ve 

güvenli sonuç veriyor… 
 
Psikiyatrik tedavilerin kişiye özel ol

masının daha etkili ve güvenli sonuçlar 
elde etmede önemli bir rol oynayacağını 
da ifade eden Prof. Dr. Tarhan, “Genetik te
daviler kişiye özel tedavi sağlıyor. Özellikle 
düzelme sağlanamayan durumlarda, 
genetik değerlendirmelerin yapılması 
önemli olabilir. Hem yaşlılarda hem de 
çocuklarda, tedaviye cevap alınamadığında 
veya ilaçlar işe yaramadığında, genetik fak
törlerin değerlendirilmesi yeni tedavi 
seçeneklerinin belirlenmesine yardımcı 
olabilir.” diye konuştu.   

 
Son yıllarda psikiyatri alanında yaşanan 

gelişmeler ve tedavi seçeneklerindeki 
artışın, şizofreni gibi uzun süreli rahatsı
zlıkların düzelme ihtimalini artırdığını da 
anlatan Prof. Dr. Tarhan, o nedenle, hasta
ların umutlarını kaybetmemesi ve tedaviye 
devam etmelerinin önem olduğunu, ayrıca, 
psikiyatrik hastalıkların sadece bireyleri 
değil, aileleri de etkileyen bir durum 
olduğunu dile getirdi. 

 
Hem bireylerin hem de ailelerin 

desteği ve umudu önemli… 
 
Bazı durumlarda, genetik yatkınlığın in

celenmesi ve ailedeki genetik faktörlerin 
değerlendirilmesinin tedavi planını yön
lendirebileceğini ve yeni tedavi seçenek
lerinin keşfedilmesine yardımcı 
olabileceğini de belirten Prof. Dr. Tarhan, 
“Psikiyatrik hastalıklarla mücadelede hem 
bireylerin hem de ailelerin desteği ve 
umudu önemlidir.” dedi. 

 
Kişinin kendi kök hücresinden genetik te

davi uygulamayla ilgili çalışmalara da 
gerek duyulduğunu hatırlatan Prof. Dr. 
Tarhan, otizmlerle ilgili bir şey yapmak 
gerektiğini, genetik tedavilerin 
önümüzdeki dönem için ümit verdiğini 
ifade etti. 

 
Nörobilim ve psikiyatri arasındaki il

işkinin giderek daha da güçlendiğini vur
gulayan Tarhan, psikiyatri alanında çalışan 
asistanların nörobilim alanında doktora 
yapmalarının, beyindeki süreçlerin ve 
psikiyatrik hastalıkların biyolojik temel
lerini daha iyi anlamalarını sağladığını, bu 
bilgiler ışığında, nöronavigasyon adı ver
ilen yöntemler geliştirildiğini ve beyindeki 
belirli bölgelerin hedeflenerek tedavi 
edilmesinin amaçlandığını dile getirdi. 

 
Bazı tedavilerde, beyindeki sinir 

hücrelerinin içindeki adenozin difosfat adlı 
enerji molekülünün kamçılanması sağla
narak hücrelerin aktive edilmesinin hede
flendiğini de ifade eden Prof. Dr. Tarhan, 
bazı tedavilerin de sağlık ve iyilik hali için 
kullanımının giderek arttığını söyledi.  

            NUR BATU

Maymun Çiçeği Virüsü İlk Olarak Nasıl Ortaya Çıkmıştır? 
Çiçek Hastalığı yüzyıllar boyunca milyonlarca in

sanın ölümü ve sakatlığına neden olan bir hastalık ol
muştur. Aşılama sayesinde dünyada modern tıp 
tarafından tamamen ortadan kalkan ilk ve tek enfek
siyon hastalığıydı. 1970’li yıllarda Çiçek hastalığı or
tadan kaldırıldı. Ancak Afrika kıtasında 1970’li 
yılların başında Çiçek hastalığına benzer vakalar 
tanımlandı. Daha sonra bu hastalık Dünya Sağlık 
Örgütü tarafından Monkeypox virüs adında Çiçek 
hastalığı virüsü (smallpox)’ne benzer başka bir virüs 
olduğu tespit edildi. 2003 yılına kadar Afrika kıtasına 
sınırlı olan vakalar Amerika Birleşik Devletleri ve 
bazı Avrupa ülkelerinde de görülmeye başlandı. 
2022 yılındaki salgında İngiltere’de Nijerya seyahati 
olan 9 Mpox vakası tespit edildi. 

 
Hayvanlardan Bulaşma Olasılığı Çok Yüksek! 

Batı ve Orta Afrika'daki salgınlar sıçanlara, tavşan
lara, sincaplara, maymunlara, kirpilere ve ceylanlara 
maruz kalmayla ilişkilendirilmiştir. Uzak tropikal 
yağmur ormanlarının sakinleri, bu hayvanları 
yakalarken, keserken ve/veya yiyecek için hazır
larken doğrudan temas yoluyla enfekte olabilirler; 
yutma da enfeksiyonla ilişkilendirilmiştir. Bu tür 
sözde "orman eti’nin tüketimi özellikle tehlikelidir 
çünkü et genellikle az pişmiş olur. Hastalığa bağlı 
Afrika'da %110 arasında değişen ölüm oranları 
bildirilirken, ABD'deki 2003 salgınında hiçbir ölüm 
meydana gelmedi.  

 
Hastalığın Kuluçka Süresi Ne Kadardır? 
 Hastalığın kuluçka süresi ortalama 12 gün olup 4

20 gün arasında da olabilir.  
Hastalık semptomları Prodromal veya döküntü 

öncesi aşamada (döküntü başlangıcından 14 gün 
önce) ateş genellikle ilk semptomdur (genellikle 
38,540,5 °C). Ateşli hastalığa genellikle titreme, aşırı 
terleme, şiddetli baş ağrısı, sırt ağrısı, miyalji, halsiz
lik, iştahsızlık, bitkinlik, farenjit, nefes darlığı ve ök
sürük (balgamlı veya balgamsız) eşlik eder. Lenf 
bezlerinde şişme, ateşten 23 gün sonra ortaya çıkar. 
2003 salgınında hastaların %47'sinde boyun ve çene 
bölgelerinde birkaç santimetre çapında lenf düğüm
leri vardı. Ekzantem aşamasında, çoğu kişide ateşin 
başlangıcından sonraki 110 gün içinde döküntü 
gelişir. Döküntü genellikle yüzde başlar ve daha 
sonra vücudun geri kalanına yayılır. Tüm lezyonlar 
kabuklarını dökene kadar 24 hafta devam eder.  

  Hastalık genellikle kendiliğinden sınırlanır; 24 
haftada iyileşme meydana gelir. Afrika vakalarında 
ölüm oranı %110'du ve ölüm hastaların sağlık du

rumu ve diğer eşlik eden hastalıklarla ilişkiliydi. 
2003 ABD salgınında ölüm bildirilmedi. Hastalar 
hastalığın ateşli evresinde genellikle kendilerini kötü 
hissederler; bu nedenle destekleyici bakımla birlikte 
yatak istirahati gerekebilir. Daha şiddetli vakalarda 
hastaneye yatış gerekebilir. Acil kullanım onayı alan 
bir aşı mevcuttur. Bu hastalığın çiçek virüsüne benz
erliği nedeniyle 1970’li yıllardan önce çiçek aşısı yap
tırmış olanlar hastalığa karşı daha dirençli olduğu 
düşünülmektedir. 

 
Hastalıktan Korunmak İçin Ne Yapmalıyız? 
Akdeniz diyeti ile beslenin, Kapalı alan kalabalık

larından, sigara ve alkolden uzak durun, fiziksel 
olarak aktif olun, dostluklar kurun, erişkin yaş aşıla
maları için doktorunuza başvurmayı unutmayın. 
Sağlıkla kalın.
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BalıKesir’in Manyas ilçesindetarlasında su kuyusu açtırırken gö-çük altında kalan Recep Demir, ha-yatını kaybetti.Manyas ilçesine bağlı Peynirku-yu Mahallesi’nde Recep Demir (30)isimli çiftçi tarlasında su kuyusukazarken kazılan alanın içerisinegirerek eliyle toprağı düzeltmek is-tedi. Recep Demir toprağın kayma-sı sonucu göçük altında kaldı.Çevredekilerin olayı haber ver-mesi üzerine olay yerine intikaleden Balıkesir Büyükşehir Beledi-yesi İtfaiye Daire Başkanlığı Man-yas İtfaiye Grup Amirliği’ne bağlıekipler kısa bir sürede Recep De-mir’i bulunduğu göçüğün altındançıkarmayı başardı. Recep Demir’inNabzının atmadığını fark eden it-faiye ekipleri, talihsiz çiftçiyi kalpmasajı ile hayata döndürmeye ça-lıştılar.Recep Demir, daha sonra olayyerine gelen 112 acil sağlık ekipleritarafından ambulans ile ManyasDevlet Hastanesi’ne götürüldü. Re-cep Demir, burada yapılan tüm mü-dahalelere rağmen kurtarılamadı.

Balıkesir’de 
göçük altında 

kalan çiftçi 
hayatını kaybetti

Fatih’te sahipsiz köpeklerinsaldırması sonucunda Ayhan Özçe-lik’in hayatını kaybettiği alanda,Fatih Belediyesi ekipleri çalışmabaşlattı. Sahipsiz köpekleri yakala-ma çalışması gerçekleştiren ekip-ler, 3 sokak köpeğini Yedikule Hay-van Barınağı’na götürdü.Fatih Silivrikapı Mahallesi’ndekiakrabalarını ziyarete giden zihinselengelli Ayhan Özçelik (40), düngece saatlerinde sokak yürüdüğüesnada sahipsiz köpeklerin saldırı-sına uğramıştı. Ağır yaralanan Öz-çelik, Fatih Belediyesi personelleri-nin fark etmesiyle hastaneye kaldı-rılmıştı. Yapılan tüm müdahalelererağmen sokak köpeklerinin saldır-dığı Özçelik, kurtarılamayarak ha-yatını kaybetmişti. Özçelik’in saldı-rıya uğradığı özel mülk alanındaFatih Belediyesi Zabıta ve VeterinerHizmetleri’ne bağlı ekipler, savcılıkkararı doğrultusunda sokak köpek-lerini toplamak için çalışma başlat-tı. Otluk alanda 6 köpeğin olduğu-nu tespit eden ekipler, sakinleştiri-ci iğne yardımıyla 3 köpeği uyuştu-rarak Yedikule Hayvan Barınağı’nagötürdü.
“Buradaki dördüncü köpek
saldırısı”Köpek saldırısı sonucu hayatınıkaybeden Ayhan Özçelik’in akraba-sı Burhan Deli, “Saldırıda hayatınıkaybeden Ayhan Özçelik benim ak-rabam. Bu dört gün içinde buradadördüncü. O köpeklerden biri şuanda gidiyor. Bu dördüncü saldırı.Bir kadıncağıza saldırdılar, hasta-neye kaldırıldı. Bizim başka bir am-camızın çocuğuna saldırdılar şuanda yatıyor, her tarafını parçala-mışlar. Bu çocuğa da saldırmışlar,belediyenin temizlik işçileri sabahbulmuş. Köpekler başında bekli-yormuş. Temizlik işçileri çocuğuköpeklerin elinden almışlar. Benihastaneye götürün demiş. Hastane-ye götürüldüğünde kan kaybındanöldü. Çocuğun boğazını, her tarafı-nı parçalamışlar. Biz buralarda otu-ruyoruz, korkumuzdan geçemez ol-duk. Hayvan severler gelsin o za-man bu hayvanlara sahip çıksınlar.İnsanları telef ettiler” dedi.

Fatih Belediyesi
ekipleri saldırarak

adamı ölümüne
neden olan 

sahipsiz köpekleri
topluyor

Gaziantep’in Nizip ilçesinde birotomobilin, önünde seyir halin-de olan başka bir otomobileçarpması sonucu meydana gelentrafik kazasında 1 kişi hayatınıkaybederken 5 kişi de yaralandı.

Gaziantep’te 2 otomobil 
çarpıştı: 1 ölü, 5 yaralı

Düğün yolunda pikap ve tır kafa kafaya çarpıştı: 4 ölü, 1 yaralı
Batman’da,Mardin’e düğünegiden ailenin pikabıile tır çarpıştı. Ka-zada aynı aileden 4kişi hayatını kay-betti, 1 kişi yaralan-dı. Batman-Kozlukkarayolu Devecikmevkisinde yoluntek şeritte düştüğübölümde 06 FC6240 plakalı pikapile 23 BF 009 pla-kalı tır, sürücüleri-nin kontrolündençıkarak kafa kafayaçarpıştı. İhbar üze-rine olay yerinesağlık, itfaiye vekolluk kuvveti sevkedildi.Sağlık ekipleri,

yaptığı kontroller-de pikapta bulunanaynı aileden Mede-ni İba, Remziye İba,Neslihan İba veMensure Güler’inhayatını kaybettiği-ni, tır sürücüsününağır yaralandığınıbelirledi.Cenazeler, otop-si yapılmak üzereBatman Eğitim veAraştırma Hastane-si morguna, yaralıise hastanede teda-vi altına alındı.Hayatını kaybe-denlerin Diyarba-kır’ın Silvan ilçesin-den Mardin’e düğü-ne gittiği öğrenildi.Kazayla ilgili so-ruşturma sürüyor.
Minibüsün 

çarptığı motosiklet
sürücüsü 

hayatını kaybetti
aydın’ın Sultanhisar ilçesin-de minibüsün motosiklet ile çar-pışması sonucu meydana gelentrafik kazasında 1 kişi hayatınıkaybetti. Olay, Aydın-Denizli Ka-rayolu üzeri Yenipazar yol ayrı-mında meydana geldi. Edinilenbilgiye göre, B.Ç. idaresindeki mi-nibüs İhsan Çetinkaya (72) yöne-timindeki motosiklet ile çapıştı.Çarpışmanın etkisi ile savrulansavrulan motosikletten düşenÇetinkaya ağır yaralandı. Kazayıgörenler durumu 112 Acil ÇağrıMerkezi’ne bildirdi. İhbar üzeri-ne bölgeye sağlık, jandarma vebölge trafik ekipleri sevk edildi.Kısa sürede olay yerine gelensağlık ekipleri yaptıkları ilk mü-dahalenin ardından Çetinkaya’yıambulansla hastaneye kaldırdı.Hastanede tedavi altına alınanÇetinkaya doktorların tüm çaba-larına rağmen kurtarılamadı. Çe-tinkaya’nın ölüm haberi ailesi vetüm sevenlerini yasa boğdu.

Kayseri’de eski erkek arka-daşı tarafından öldürülen EdanurÇoban’ın cinayet davasına sunu-lan raporda; cinayet zanlısınınakıl sağlığının yerinde olduğu be-lirtildi.Kayseri Adliyesi 2. Ağır CezaMahkemesi’nde görülen davada,tutuklu sanık Gökhan Ç.’nin akılsağlığına dair yeni raporlar su-nuldu. Raporda Gökhan Ç.’nin akılsağlığının yerinde olduğu belirtil-di. Mahkemeye Edanur Çoban’ınailesi, tutuklu sanık Gökhan Ç. vetaraf avukatları katıldı. Edanur

Çoban’ın babası A. Çoban, sanığınakıl sağlığının yerinde olduğunuve cinayeti tasarlayarak işlediğiniifade ederek, en ağır cezanın ve-rilmesini, hatta 4-5 kez ağırlaştı-rılmış müebbet hapis cezası al-masını talep etti.Edanur Çoban’ın annesi T. Ço-ban ise; mahkeme salonunda fe-nalaşarak, "Benim kızım gelecek-te okuyacaktı. Ondan ne istediler?Ağırlaştırılmış müebbet hapis ce-zasıyla cezalandırılmasını istiyo-rum" dedi. Tutuklu sanık GökhanÇ. de; önceki ifadelerini tekrarla-

yarak, Edanur Çoban’ı aldattığıiçin sinirlendiğini ve mesajlaşma-larını gördüğünde kıskançlık ya-şadığını söyledi. Cinayet niyeti ol-madığını, aslında intihar etmeyiplanladığını belirten sanık, tahli-ye ve beraat talebinde bulundu.Mahkeme heyeti, sanığın akılsağlığıyla ilgili yeniden raporalınmasına ve Gökhan Ç.’nin avu-katının sunduğu CD’nin incelen-mesine karar verdi. Ayrıca, Gök-han Ç.’nin tutukluluk halinin de-vamına karar verilerek, dava ileribir tarihe ertelendi.

Kaza, gece saat 02.30 sıralarında Nizip-Karkamış karayolunda meydana geldi. İd-diaya göre, Veyis S. (34) idaresindeki 27AFT 806 plakalı otomobil, Karkamış istika-metinden Nizip istikametine seyir halindey-ken aynı istikamette seyir halinde olan HalilÜ. (43) kontrolündeki 27 ASP 334 plakalıaraca arkadan çarptı. Feci kaza sonrası araç-lar savrulurken araçlarda bulunan toplam 6kişi yaralandı.İhbar üzerine olay yerine jandarma, sağ-lık ve itfaiye ekipleri sevk edildi. Olay yerinegelen sağlık ekipleri, kazada yaralanan 2araçtaki toplam 6 kişiyi ilk müdahalenin ar-dından ambulanslarla çeşitli hastanelerekaldırdı. Yaralılardan 27 ASP 334 plakalıaraçta bulunan Hayriye Ünal, kaldırıldığıhastanede yapılan tüm müdahalelere rağ-men kurtarılamayarak hayatını kaybetti. Ha-yatını kaybeden Hayriye Ünal’in cenazesiGaziantep Adli Tıp Kurumu’nda tamamla-nan işlemlerinin ardından defnedilmek üze-re yakınlarına teslim edildi.

Edanur’un katil zanlısının
akıl sağlığı yerinde çıktı
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Hukukçu Abdullah Musab Şahin, İsrail Baş-bakanı Binyamin Netanyahu ve kabinesinin huku-ki sorumluluktan kaçmak için uluslararası camiayımanipüle etme ve saldırganlaşma politikasını AAAnaliz için kaleme aldı.***İsrail Başbakanı Binyamin Netanyahu, bölgeselkrizi Orta Doğu’nun tamamına yaymak ve küreseldüzeye taşımak istiyor. Özellikle, Netanyahu’nungeçen haftalarda Amerika Birleşik Devletleri(ABD) Kongresi’nde yaptığı konuşma bu hedefinitekrar gözler önüne serdi. İsrail Başbakanı ve ba-kanları, bölgede İsrail’in Batı kültürüne ait değer-lerin savunuculuğunu yaptığı iddiasını her fırsattatekrarlıyor. Bu noktada İsrail’in kendi düşmanı ye-rine küresel dünya veya Batı medeniyetinin düş-manlarıyla savaştığı iddiası ilgi çekici. Nitekim, Ne-tanyahu'nun Kongre'deki konuşması tehdit olarakgörülen İran’a atıflarla doluydu. Netanyahu Batımedeniyetinin düşmanlarına karşı savaştığı iddia-sıyla bu ülkelerin desteğini almak istiyor.Bu destek İsrail Başbakanı açısından hem İs-rail içindeki hem de dışındaki son gelişmeler içinhayati önem taşıyor. Bu gelişmelere bakacak olur-sak, ülke içinde savaş kabinesinin dağılması son-rası Netanyahu'ya yöneltilen eleştiriler, 7Ekim’den bu yana ertelenen fakat yakında yeni-den başlayacağı düşünülen yolsuzluk davaları veUluslararası Ceza Mahkemesi (UCM) BaşsavcısıKerim Han'ın tutuklama kararı talebi karşımızaçıkıyor. Bu olaylar sebebiyle oluşabilecek şahsisorumluluktan kaçmak ancak Netanyahu’nun Ba-tı'da desteğini artırmasıyla mümkün. Batı'dan ge-lecek destek Netanyahu’nun otoritesini ülke için-de de sağlamlaştıracaktır.Bu desteğin sağlanması Netanyahu’nun İsrailve Batılı ülkeler için müşterek bir düşman yarat-masıyla mümkün olabilir. Dolayısıyla, Netanyahugünden güne saldırganlaşarak Batılı ülkelere, Orta

Doğu’da Batılı değerlerin yegane temsilcisi olan İs-rail’in tehlike altında olduğu mesajını veriyor. Bumesaj bir manada Orta Doğu’da Batı medeniyeti-nin tehlike altında olduğu iddiasını taşıyor.İsrail muhalefetinin yükselen sesi, İsrail mah-kemelerinde Netanyahu aleyhinde devam edenyolsuzluk davaları olarak isimlendirilen dolandırı-cılık, güveni kötüye kullanma ve rüşvet suçlamala-rı ve şahsi sorumluluğa yönelik UCM nezdindekitutuklama talebi Başbakan ve kabinesinin söylem-lerinin saldırganlık düzeyini üst noktaya taşıdı.Normal bir siyasi ortamda herhangi bir yargısalsorumluluğun söz konusu olabileceği endişesiyleİsrail hükümeti, Gazze’nin yanında Lübnan, Suriye,Yemen ve İran’ı da hedef olarak gördüğünü söyle-meye başladı. Son günlerde artan saldırganlık, sui-kast sarmalını da beraberinde getirdi. Hamas Siya-si Büro Başkanı İsmail Heniyye de İsrail'in suikas-tına uğrayanlardandı.
UlUslararası ve UlUsal 
mahkemelerde sorUmlUlUk 
endişesiGeçen haftalarda Başbakan Netanyahu ve Sa-vunma Bakanı Yoav Gallant gibi isimler için UCMBaşsavcısı Kerim Han tarafından bir tutuklamakararı çıkartılması talep edildi. Henüz bu yöndebir karar çıkmış değil. Gelinen noktada, UCM Önİnceleme Dairesi bu talebe yönelik olarak beyan-da bulunmak isteyen şahıslar, devletler veya İs-lam İşbirliği Teşkilatı (İİT) gibi uluslararası ör-gütlerden gelen talepleri kabul etti. Beyanda bu-lunma talebi kabul edilen şahıslar, devletler veuluslararası örgütler görüşlerini UCM Ön İncele-me Dairesine iletecek. Anlaşıldığı kadarıyla geneleğilim tutuklama kararının çıkartılması yönünde.Bu noktada, İngiltere’nin tutuklama talebine yö-nelik fikrinin değiştiği de hatırlanabilir. İngilte-re'de yeni Başbakan Keir Starmer'ın seçilmesininardından İngiltere’nin talebe yönelik tutumu dafarklılık gösterdi. Başsavcının talebi sonrası UCM

Ön İnceleme Dairesine görev itirazı ileten İngilte-re, itirazını geri çekti.Uluslararası mahkemelerde Binyamin Netanya-hu ve Savunma Bakanı Yoav Gallant için tutuklamatalebiyle birlikte gündeme gelebilecek şahsi so-rumluluk ihtimalinden bahsedildi. Bunun yanındaulusal mahkemelerde de ciddi sonuçlar doğurabi-lecek davalar var. Bu davalar Netanyahu için açıldı.İsrail'de daha önceki dönemde başlayan so-ruşturmalar neticesinde savcılık tarafından2019'da Netanyahu’ya çeşitli suçlamalar yöneltil-di. Yolsuzluk davaları olarak isimlendirilen bu da-valar Netanyahu'ya karşı dolandırıcılık, güvenikötüye kullanma ve rüşvet suçlamalarını içeriyor-du. Bu davaların ilk duruşması 2020'de yapıldı. 7Ekim sonrasında ise olağanüstü dönem şartlarıve bu şartlar altında ifadelerin alınmasının müm-kün olmaması gibi sebeplerle davalar ertelendi.Geçtiğimiz senenin aralık ayında Kudüs Mahke-mesi bu konudaki ifadeleri dinlemeye tekrar baş-ladı. Fakat o dönemde Netanyahu güvenlikçi söy-lemlerini sertleştirdi ve avukatları bu davalarınileri bir tarihe ertelenmesini talep etti. Sonuç ola-rak, sürece tekrar ara verildi.Yakın dönemde Netanyahu’nun avukatları, İs-rail’in yoğun şekilde Gazze’ye başlattığı operas-yonlar sebebiyle duruşmaların 2025'in mart ayınaertelenmesini talep etti. Ancak Kudüs Savcılığı butalebi reddetti ve 1 Kasım’a kadar duruşmalarınbaşlaması gerektiğini ifade etti. Henüz duruşmalariçin bir takvim belirlenmedi. Bu sürecin başlama-sından endişelenen Netanyahu, geçtiğimiz aylardaolduğu gibi siyasi söylemlerini yine sertleştiriyor.
şahsi sorUmlUlUktan 
kaçmak ancak savaşın 
devamı ile mümkünNetanyahu ve İsrail hükümetinin üyeleri içinhalihazırda uluslararası veya ulusal mahkemeler-

de şahsi sorumluluğun gündeme gelme ihtimalivar. Bu sorumluluktan kaçmak ancak Gazze’yebaşlatılan operasyonun devam etmesi ve yeni cep-helerin açılması ya da açılmasının sürekli gündem-de tutulmasıyla mümkün gözüküyor. Kabine üyele-ri de bunun bilincinde. ABD Kongresi’ndeki konuş-masında Netanyahu UCM’ye yönelik sert eleştirile-rini gündeme getirdi. UCM’nin hedef tahtasınakonması, Orta Doğu’da Batı medeniyetinin temsil-cisi iddiasında olan İsrail’in Batılı ülkelerle düş-manlarını ortaklaştırma çabasıyla gerçekleşiyor veBatılı ülkelerin mahkemeye karşı şahsi sorumlu-luk göstermesi bu şekilde baskılanmaya çalışılıyor.Söylemler sertleştirilerek Batılı ülkelerden destekaranıyor. Netanyahu bu taktikle ulusal mahkeme-lerdeki duruşmaları erteleme eğiliminde.İsrail’in 7 Ekim'den bu yana yürüttüğü ope-rasyonların ateşkes veya bir mutabakatla sonlan-ması ya da Lübnan ile savaş ihtimalinin ortadankalkması İsrail siyasetinin normalleşmesi mana-sına gelecek. Bu senaryoda, halihazırda hükü-metten desteğini çeken muhalefetin baskısıylaNetanyahu'nun hukuki sorumluluğu gündemegelebilir. Hukuki sorumluluğa yönelik arayışlarhem silahlı çatışmadan doğan mesuliyete hem demevcut dolandırıcılık, güveni kötüye kullanma verüşvet suçlamalarını içeren dosyalara yönelikolabilir. Böyle bir durum Netanyahu ve kabineüyelerinin pek çoğunun siyasi kariyerinin son-lanması manasına da gelecektir.Geçtiğimiz ay savaş kabinesi çeşitli istifalarsonrası feshedilmişti. Siyaseten zaten yalnızlaşanve şahsi sorumluluk endişesi taşıyan Netanyahuve bakanlarının uluslararası ve ulusal mahkeme-lerdeki yargılamaları ertelemek için Gazze ope-rasyonlarını devam ettirmek, Lübnan ya da Suri-ye gibi yeni cephe arayışlarına yönelmek ve sui-kastlar yoluyla gerilimi artırmaktan başka şans-larının olmadığı açık.
[Dr. Abdullah Musab Şahin Hukukçudur.]

İsrail Başbakanı ve bakanları, bölgede terör devleti İsrail’in Batı kültürüne 
ait değerlerin savunuculuğunu yaptığı iddiasını her fırsatta tekrarlıyor

Yargılanma korkusu 
saldırganlaştırıyor
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AB'nin gaz depolarında 
hedeflenen doluluk oranına 

10 hafta önce ulaşıldı 

İlk yarıda 10 milyon artan TROY logolu kart sayısının 
yıl sonunda 50 milyona ulaşması hedefleniyor 

Avrupa Komisyonu'nun internet 
sitesinde yer alan açıklamaya göre, 
AB'nin gaz depolarında doluluk 
oranı yüzde 90,02 seviyesine ulaştı. 

Böylece, kış öncesi arz güvenliğini 
sağlamak için gaz depolarını 1 
Kasım'a kadar yüzde 90 doluluğa 
ulaştırmaya hedefleyen AB ülkeleri, 
söz konusu doluluk oranlarına hede
flenen tarihten 10 hafta öncesinde 
ulaşmış oldu.Açıklamada, üye ülkel
erde kış aylarında arz güvenliğinin 
sağlanabilmesi için Gaz Depolama 
Yönetmeliği'nin 2022'de yürürlüğe 
girdiği anımsatılarak, her yıl 1 
Kasım'a kadar depolama tesislerinin 
yüzde 90 doluluk oranına ulaş
masının zorunlu kılındığı kaydedildi. 

Söz konusu yönetmelik 
çerçevesinde bu yıl da hedeflenen 
doluluk oranına 19 Ağustos 
itibarıyla ulaşıldı.Açıklamada görüş
lerine yer verilen AB Komisyonu En
erjiden Sorumlu Üyesi Kadri Simson, 
bu yılla birlikte ikinci kez üst üste 1 
Kasım'dan önce hedefe ulaşıldığını 
belirterek, şunları kaydetti: 

"Bu, son iki buçuk yıl içindeki 
yoğun çalışmalarımız sonucunda 
AB'nin yaklaşan kışa hazır olduğunu 
gösteriyor. Komisyon, önümüzdeki 
aylarda gaz depolama seviyelerinin 
yeterince yüksek kalması ve aynı za
manda enerji verimliliğinin arttırıl
ması ve yenilenebilir enerjinin 
yaygınlaştırılması konularına odak
lanmayı sürdürmemiz için durumu 
izlemeye devam edecek."

2016'da faaliyete geçen yerli kart 
TROY'a ilgi bu yılın ilk yarısında hız 
kazandı. TROY'un kullanımı ve kart sayısı 
yılın ilk 6 ayında önemli bir ivme kay
detti.Bankalararası Kart Merkezi (BKM) 
Genel Müdürü Ozan Deniz, AA muhabirine 
yaptığı açıklamada, TROY logolu kart 
sayısının 2023 sonu itibarıyla 25 milyona 
yükseldiğini, bu yılın ilk yarısında da 10 
milyon artışla 35 milyona ulaştığını be
lirterek, temmuz sonu itibarıyla 9 milyonu 
kredi kartı, 19 milyonu banka kartı ve 8 
milyonu ön ödemeli kart olmak üzere 36 
milyon TROY logolu kart bulunduğunu 
söyledi.TROY kartlarla gerçekleşen 
alışverişlerin kartlı ödemeler ciro payının 
haziran ayı sonunda yüzde 12'yi aştığını 
bildiren Deniz, "Yani her 8 liralık kartlı 
ödemenin 1 lirası yerli kart TROY ile 
yapılıyor. Her geçen gün hem kart adetler
imiz artıyor hem de kullanım ciro payımız 
yükseliyor. Bu ivmeyi koruyarak bu yılın 
sonunda TROY'un ciro payını yüzde 20'ye 
çıkarmayı hedefliyoruz" dedi. 

 
"TROY'a olan rağbetten 
 memnuniyet duyuyoruz" 
TROY'un Türk bankacılık ve finans sek

törünün ortak çabalarıyla 2016'da hayata 
geçirildiğini hatırlatan Deniz, şunları kay
detti:"TROY, işlemlere başladığı ilk günden 
itibaren her geçen gün adet ve ciro olarak 
gelişimini sürdürdü ve ödemeler alanında 
kendine önemli bir yer edindi. Özellikle 
son bir yılda bu gelişim katlanarak gerçek
leşti. Bu gelişimde şüphesiz en büyük 
etken vatandaşlarımızın TROY'a olan 
teveccühü ve ilgisidir. Öncelikle, 
Türkiye'mizin markası TROY'u 
sahiplenerek bu noktaya ulaşmasını 

sağlayan tüm kullanıcılarımıza teşekkürü 
bir borç biliriz. Banka kartı, kredi kartı ve 
ön ödemeli kartların sağ alt köşesinde lo
gosu yer alan, alışveriş yapmayı ve ATM'
den para çekmeyi sağlayan teknolojik 
altyapıyı kart şeması olarak isimlendiriy
oruz."Deniz, "Bir kart şeması olarak TROY, 
dünyada gerek dijitalleşme anlamında 
gerekse de sunduğu hizmet çeşitliliği ve 
pratikliği açısından oldukça ileri seviyede 
bulunan Türk bankacılığının bilgi birikimi 
ve 35. yılına yaklaşan BKM'nin ödemeler 
alanındaki uzmanlık ve tecrübesiyle 
geliştirilmiştir. Kart şeması kurulumu ve 
işletimi hem ciddi bir teknolojik altyapı 
hem de ödemeler alanında yüksek bilgi 
birikimi gerektiriyor. Dolayısıyla toplumu
muz nezdinde kart şemasının önemine il
işkin farkındalığın oluşmasından ve de 
banka kartı, kredi kartı tercihlerinde 
TROY'a olan rağbetten ayrıca memnuniyet 
duyuyoruz." dedi. 

 
"Yurt içinde gerçekleşen kartlı ve di

jital ödemelerin tamamını TROY 
altyapısı ile gerçekleştirebilir durum
dayız" 

Ozan Deniz, güçlü altyapısıyla TROY'un; 
bugün Türkiye'nin her noktasında yaygın 
ve aktif olarak kullanıldığını ve yurt 
dışında geçerliliğini her geçen gün 
artırdığını ifade ederek, vatandaşların 
TROY'a olan güveni ve teveccühü, 
bankaların desteği ve BKM'nin uzmanlık 
ve bilgi birikimiyle TROY kartların 
teknolojisi ve geçerliliği konusunda her 
geçen gün iyileştirme çalışmalarının 
devam ettiğini bildirdi. 

"Finansal bağımsızlığımız, bankacılık 
sektörümüzün öngörülebilirliğini artırma, 

maliyet optimizasyonunu sağlama ve 
vatandaşlarımıza gururla taşıyacakları 
milli kart markasını en nitelikli halde 
sunma prensipleri ile çalışmalarımızı 
sürdürüyoruz." diyen Deniz, "TROY'un 
milli markamızı kullanıyor olma gururu 
yaşatması başlı başına kıymet taşıyor. 
TROY geliştirilirken en önemli hedefimiz 
yerli ve milli bir markamızın oluşmasıydı. 
Başlı başına değerli olan bu özelliğinin 
yanı sıra TROY'un ülkemiz için sağlayacağı 
çok önemli ekonomik faydalar da bu
lunuyor. Yurt içinde gerçekleşen kartlı ve 
dijital ödemelerin tamamını TROY 
altyapısı ile gerçekleştirebilir durumdayız. 
Dolayısıyla TROY kullanımıyla bu işlem
lerin gerçekleşmesi için ödenen şema 
ücret ve komisyonlarının yine ülkemizde 
kalmasını sağlayabiliyoruz." ifadelerini 
kullandı."Şu anki geldiğimiz seviye ile TL 
olarak 100 milyonlarla ifade edebile
ceğimiz bir meblağın ülkemizde kalmasını 
sağladık." diyen Deniz sözlerini şöyle 
tamamladı:"Gelişimimiz sürdükçe bu fay
danın katlanarak artacağını söyleye
bilirim. Hedefimiz ise 35 yıl içerisinde 
kart adedinde ve ciro hacminde liderliğe 
ulaşmak. Bu hedefimize ulaştığımızda 
ülkemiz ekonomisine sağlayacağımız katkı 
milyarlarca TL ile ifade edilebilecektir. Bu 
hedefe ulaşmak için devlet yöneticilerim
izin ve ekonomi yönetimimizin güçlü 
desteği bulunuyor. Gerek kamu 
bankalarımızla gerekse de özel bankalarla 
ve finans kurumlarıyla omuz omuza 
çalışıyoruz. Türk bankacılığının ortak 
değeri, Türkiye'mizin markası TROY'u el 
birliği ve vatandaşlarımızın teveccühüyle 
hak ettiği lider konuma taşıyacağımıza 
yürekten inanıyorum."

Türkiye son yıllarda ne kadar kalkındı?  % 4.5 
Dünya ortalaması ne kadar?  % 3.5 
Son yılda ABD ne kadar kalkındı ? %  2, 
Avrupa Birliği ne kadar büyüdü? % 0.8 
Türkiye’nin son çeyrekte kalkınma hızı % 5.7 
2002 yılında Türkiye’nin fert başına düşen milli 

geliri 2500  dolardı. 
2007 yılında ne kadar oldu? 10 bin dolar. 
Yani Türkiye kalkınmış ülkelerin arasına girdi. 
Son 10 yıldır Türkiye G 20 lerin içinde… 
Bu gün için GSMH 1.02 Trilyon dolar. Fert başına 

düşen milli gelir 13 000 dolar. 
Dünyada 19. Sıradayız. Yani kalkınmış ülkeyiz. 

*** 
Türkiye’de 19 milyon hane var. 27 milyon araba 

var. 
Binek araba sayısı 14 milyon. ama küçük iş ara

baları da binek olarak kullanılıyor. 
Yani asgari ücret kullanan herkesin arabası da var. 

Yollar araba dolu, 
Kırmızı ışık yanınca bir anda onlarca, yüzlerce 

araba birikiyor. 
Bizim köyde herkesin bir traktörü ve bir arabası 

var. Hem de 4 çeker traktörler. 
Bizim köyün yarısında da biçer döver ve kamyon 

var. 
Geçen gün bağ için amele aradım. Yok. Günlük 

1300 tl ye ırgat bulunamıyor. 
Evlere temizlikçi kadın bulunamıyor. 
Çünkü 16 milyon emekli olmak üzere her eve 

mutlaka maaş giriyor. Niye çalışsın ki? 
*** 

Geçen mahalli seçimden önce devlet EYT leri 
emekli etti. 

Onlarnı geliri vardı. Geçinip gidiyor, hatta bir 
yerde çalışıyorlardı. 

Emekli olunca 2 maaşlı oldular. Gelirleri 2 misli 
yükseldi. 

Hanımı çalışıyorsa 3 maaşlı oldular. Satın alma 

gücü oranı yüksek olan Türkiye herkes geçiniyor. 
Geçiniyor değil, lüks içinde yaşıyor. Alışverişi 

pazardan yaparsa herkes öyle zengin ki… 
Ama içimizdeki ahmaklar ve özellikle lüks merak

lısı kadınlar, marka giyiyorlar. 
Yabancıların ürettiği malzemeyi kullanıyorlar. 
Yabancı marka çamaşır tozu ve temizlik maddesi 

kullanıyorlar. 
Yedikleri de yabancı, giydikleri de yabancı… Hatta 

%90 ı Yahudi malı… 
İnanın Türk vatandaşları içinde zekat verecek kişi 

bulamıyoruz. 
Böyle yazdıydım. Bir tanıdık “Abi ben parayı 

yetiştiremiyorum bana yardım et! “ dedi. 
Onun kumar oynadığını biliyordum. “Kumarı 

bırak yetişir” dedim. Bir daha aramadı. 
*** 

Her nefis daha çok olsun ister. Hele böyle alın teri 
olmadan gelen kazançlar, kişiyi daha da azdırır. 

Bu psikolojiyi bilen gavur, oyununu iyi oynadı. 
Türkiye’de her resmi ve sivil kuruluşlar içine yer

leşmiş, CIA ve MOSSAD ajanları, 
Ellerindeki media, sosyal medya ve propaganda 

gücü ile Türkiye’de fakirlik edebiyatı yaptı. 

“Herkes sokakta aç dolaşıyor.” dedi. Ama “Ben 
açım” demedi. Çünkü aç değildi. Herkes biliyordu. 

CHP, DEM ve CIA ya bağlı küçük partiler de 
“Emekli maaşı yetmiyor” diye feryat ettiler. 

Daha çok emekli maaşı almak isteyen aç gözlüler 
de sokağa döküldü. 

ABD ve düşmanlar nefisleri iyi yakalamıştı. “Bana 
da ver!” çığlığı attılar. 

Böylece kitle psikolojisi düşman yönüne döndü. 
PKK yı bile destekleyen CHP ye oy verdi. 

Yani millet ayağına sıktı. Normal düşünen insan
lar, devleti yıkmak isteyenlere oy verdi. 

Vatan, millet, din, iman ertelendi. Herkes nefsinin 
peşine düştü. 

Bu olay, Türk milletinin binlerce yıllık tarihinde 
ilk defa bu kadar zaafiyete uğramıştı. 

Bu vatan için, din için, Allah için;  
Malı mı da veririm, acımdan da ölürüm, canımı da 

veririm diyen Türk milleti çok yanıldı. 
Sabır, kanaat ve şükür ve hamd etmeyi unuttu. 
Bu büyük yara tamir edilmelidir. Türk milletinin 

geleceği tehlikeye girdi. 
Acilen tedbir alınmalıdır. Bizden söylemesi.

Türkiye, son yıllarda hayata geçirdiği projeler ve programlarla küresel bir üretim üssü haline gelirken, son dönemde özel
likle otomotiv sanayisinde gündeme gelen gelişmelerle küresel yatırımlar için de bir cazibe merkezi olma yolunda ilerliyor. 

AA muhabirinin derlediği bilgiye göre, Ticaret 
Bakanlığı, taşınmaz ticaretine yönelik yönetmelik 
değişikliğiyle piyasanın güvenilirlik içinde 
işlemesini sağlamak, tüketici haklarını korumak 
ve taşınmaz ticaretinde kayıt dışılığın önüne 
geçmek amacıyla ilan platformlarında em
lakçılara "doğrulama yükümlülüğü" getirdi. 

Düzenleme kapsamında Bakanlıkça kurulan 
Elektronik İlan Doğrulama Sistemi (EİDS), 15 
Eylül'de devreye alınacak ve yılbaşından itibaren 
zorunlu olarak emlak ticaretinde uygulanacak. 

Uygulamayla platformlardaki emlak ilanları, 
taşınmaz sahibi, bu kişinin birinci ve ikinci hısım
ları veya eşi tarafından sistem üzerinden yetk
ilendirilen işletmelerce verilebilecek. 

Ticaret Bakanı Bolat da AA muhabirine, düzen
lemenin detaylarına ilişkin bilgi verdi. 

Yetkilendirmenin eDevlet üzerinde oluşturu
lan ekrandan gerçekleştirileceğini belirten Bolat, 
Bakanlıktan alınması gereken taşınmaz ticareti 
yetki belgesine sahip olmayan emlakçıların ilan 
girişi yapamayacağını söyledi. 

Bolat, "Düzenlemeyle ilan kirliliğinin, tüketici 
mağduriyetlerinin, yetki belgesiz ve kayıt dışı em
lakçılık faaliyetlerinin önlenmesini, sahte, aldatıcı 
ilanların ve bunların yol açtığı spekülatif fiyat 
artışlarının önüne geçmeyi amaçlıyoruz." dedi. 

Uygulamaya geçişin hem vatandaşlar hem de 
sektör paydaşları için kademeli şekilde gerçek
leşeceğini vurgulayan Bolat, "EİDS'nin devreye 
alınması sonrasında ilanlar Bakanlığımızca sıkı 
şekilde takip edilecek, mevzuata aykırı hareket 
edenler hakkında her bir aykırılık için 158 bin 
460 liraya kadar idari para cezası uygulanabile
cek." diye konuştu. 

 
"Sisteme entegre olmaksızın verilen tüm 

ilanları denetleyeceğiz" 
Bolat, uygulama kapsamında elektronik or

tamda yayımlanan tüm emlak ilanlarının sisteme 
dahil olması gerektiğine dikkati çekerek, şöyle 
konuştu: 

"Sosyal medya platformlarının yaygınlaş
masıyla ilanların farklı mecralardan da yayımlan
masına müsaade etmeyeceğiz. Sisteme entegre 
olmaksızın verilen tüm ilanları sıkı şekilde 
denetleyeceğiz ve doğrulama yapılmadan verilen 
ilanların yayından kaldırılmasını sağlayıp bun
larla ilgili gerekli idari yaptırımları uygulaya
cağız." 

Düzenlemede aynı taşınmaz için birden fazla 
emlakçının yetkilendirilebilmesi ve ilanlarda ada 
parsel bilgilerine yer verilmesi gibi konularda 
sektörde fikir ayrılıklarının bulunduğunu gö
zlemlediklerine işaret eden Bolat, şu değer
lendirmede bulundu: 

"Bakanlık olarak tüm talepleri titizlikle değer
lendiriyoruz ve vatandaşlarımız için en ideal sis
temi oluşturmak için çalışıyoruz. Şu an için 
taşınmaz sahibinin birden fazla emlakçıya ilan 
yetkisi vermesi mümkün. Diğer taraftan yönet
melik gereği emlak işletmeleri, ilanlarında adres 
bilgisi hariç olmak üzere il, ilçe, mahalle, ada ve 
parsel bilgilerine yer vermek zorunda. Bu zorun
luluğun EİDS'nin uygulamaya alınması ile getir
ilmiş bir yükümlülük olmadığı belirtmek isterim. 
Bu sistemle de aynı durum devam ediyor. Bakan
lık olarak bundan sonra da sektördeki tüm pay
daşların görüşlerini göz önünde bulundurarak 
sistemi geliştirmeye devam edeceğiz."

Bakan Bolat emlakta  
"doğrulanmış ilan" 

 uygulamasına ilişkin  
detayları paylaştı 

Türkiye küresel yatırımlar için 
cazibe merkezine dönüşüyor 

AA muhabirinin yaptığı derlemeye 
göre, Türkiye, dört bir yanında yükselen 
fabrikalarla artık küresel tedarik zincir
lerinin önemli bir oyuncusu olurken, 
coğrafi konumu, genç nüfusu ve nitelikli 
iş gücü ile de global markaların yatırım 
ve ARGE üssü olma yolunda en önemli 
adaylardan biri olarak öne çıkıyor. 

Son olarak dünyanın en büyük elek
trikli otomobil üreticisi BYD'nin Man
isa'da 1 milyar dolarlık yatırım kararı, 
Türk otomotiv sanayisi için yeni bir 
dönemin kapılarını araladı. Otomobil 
üretmekten ziyade, Türkiye'yi küresel 
bir teknoloji ve ARGE üssü haline ge
tirmeyi amaçlayan söz konusu yatırım 
kararının, bir "kelebek etkisi" yaparak 
Türkiye'de yatırım yapmayı planlayan 
başta otomotiv olmak üzere birçok sek
törden küresel markaya da referans ola
cağı öngörülüyor. 

Ayrıca doğrudan 5 bin kişiye, dolaylı 
olarak da 25 bin kişiye istihdam sağla
ması beklenen yatırım olgunlaştıkça, 
otomotiv yan sanayisi başta olmak üzere 
otomotiv sektörüyle güçlü tedarik 
bağlantıları bulunan farklı sektörlerde 
de yeni yatırımların kapılarının aralan
ması bekleniyor. Yüksek katma değerli 
bu yatırımla BYD, elektrikli ve şarj 
edilebilir hibrit araçları Türkiye'de 
üretecek. Ardından üretilen araçları, 
başta Avrupa pazarları olmak üzere 
dünyaya Manisa'dan ihraç edecek. 

 
Türkiye, değişen dünyanın trend

lerine ayak uyduruyor 
Türkiye, değişen dünyanın mobilite ve 

teknoloji trendlerine de hızla ayak uydu
ruyor. 

 

Türkiye, son yıllarda sıfırdan inşa et
tiği ARGE ve inovasyon ekosistemi, 
güçlü üretim altyapısıyla otomotiv sek
törünün yeni mobilite ekosistemi 
dönüşümüne önemli katkı sağlayacak 
konuma geliyor. 

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığının 
öncülüğünde, hızlı şarj istasyonlarının 
kurulumu desteklenerek çevre dostu 
elektrikli araçların yurdun dört bir 
köşesinde kullanımının yaygınlaş
masının önünü açıldı. Bakanlığın 
sağladığı desteklerle 7 bin 600'ü hızlı 
şarj olmak üzere 20 bin 900 şarj 
bağlantı noktasına ulaşıldı. Ayrıca hızlı 
şarj altyapısı da bir yılda 5 katına 
çıkarıldı. 

 
BYD'nin yatırım süreci devam 

ediyor, diğer markalar planlarını 
açıklıyor 

Yerli üretimin iç pazardaki payının 
yükseltilmesi ve korunması ile yurt içine 
yatırımların özendirilmesi amacıyla Çin 
menşeli benzinli ve hibrit binek otomo
billere ilave gümrük vergisi uygulanması 
kararı da sonuçlarını verdi. Kararın 
ardından, sıklıkla "Türkiye'yi Avrupa'ya 
açılan bir kapı" olarak gördüklerini dile 
getiren Çin markaları, eylem ve yatırım 
planlarını açıklamaya başladı. 

BYD'nin Türkiye'ye yönelik yaklaşık 1 
milyar dolarlık yatırımına ilişkin çalış
maların devam ettiği öğrenilirken, 
Türkiye'de yatırıma en yakın adaylardan 
biri de Chery markası olarak öne çıkıyor. 
Chery'nin Türkiye'de yatırım konusunda 
uzun zamandır çalıştığı, titizlikle tüm fiz
ibilite çalışmalarına devam ettiği ve tüm 
çerçeveyi masada detaylıca görüştüğü 
belirtiliyor. 

Ayrıca Chery dışında Skywell ve MG 
gibi markaların da Türkiye'de yatırım 
konusunda çalışmalarına devam ettiği 
biliniyor. Bu markaların yanı sıra Çin'in 
en büyük otomobil üreticilerinden biri 
olan DFSK'nin Türkiye operasyonları, 
markanın Avrupa'ya açılan kapısı olarak 
önemini artırmaya devam ediyor. 

Şirket, Türkiye'yi, DFSK'nin "Avrupa 
Eğitim Merkezi" olarak konumlandırıldı. 
Bu kapsamda, Türkiye'deki deneyimli 
ekip Avrupa operasyonları için eğitimler 
vermeye başladı. Türkiye'ye yatırım 
konusunun da değerlendirildiği 
bildirildi. 

 
Çinli Ganfeng Lithium'dan 

Türkiye’de batarya yatırımı kararı 
Öte yandan, dünyanın en büyük 

lityum pil üreticilerinden Çinli Ganfeng 

Lithium'un, Türkiye’de 500 milyon 
dolarlık yatırım yapmak üzere Yiğit Akü 
ile anlaşma imzaladığı bildirildi. 

Yiğit Akü'nün KAP'taki açıklamasına 
göre, Yiğit Akü AŞ ve Ganfeng LiEnergy 
arasında karşılıklı yarar ilkesi ve uzun 
vadeli geliştirme stratejisi doğrul
tusunda sürdürülen müzakerelerin 
ardından, lityum iyon pil hücresi, pil 
modülleri, pil paketleri, enerji depolama 
sistemleri, pil yönetim sistemleri, enerji 
yönetim sistemleri, lityum iyon pillerin 
geri dönüşümü konuları başta olmak 
üzere şirketlerin sahip olduğu küresel 
pazar alanlarını ve paylarını genişlet
mek, uluslararası ticareti ortaklaşa 
teşvik etmek ve uluslararası pazardaki 
etkiyi artırmak amacıyla Stratejik İşbir
liği Çerçeve Anlaşması imzalandı.

DR.SEYFİ ŞAHİN

BEYİN YIKAMA VE 
GERÇEKLER

22ISTIKLAL-05.qxp_Layout 1  21.08.2024  14:42  Page 1



622 AĞUSTOS 2024 PERŞEMBEGÜNDEM

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü: Ömür VAROL
Görsel Yönetmen:
Mustafa BODUR

TEL: 0212 574 06 04
facebook.com/istiklalturkiye     twitter.com/@gazeteistiklal

Yayın Türü: 
Yerel Süreli YayınSözleşmesiz yazar, muhabir ve temsilcilere ödeme yapılmaz.

İSTİKLAL MEDYA YAYINCILIK A.Ş. adınaİmtiyaz Sahibi: Seçkin ŞENGÜR

ADRES: Şenlikköy Mah. Mahirler Sok. No:43 
Diyar Villa K:4 D:7 Bakırköy/İstanbul

BASKI: Adakoğlu Baskı Tesisleri SAN. TİC. LTD. ŞTİ. İ.O.S.B.
Süleyman Demirel Bulvarı Heskop San. Sit. S1 Blok No:1

BAŞAKŞEHİR/İSTANBULDağıtım: TURKUVAZ DAĞITIM A.Ş. 

YIL: 51 SAYI: 18212

Genel Yayın Yönetmeni: 
Hüseyin Arif ÇAKMAK

22 AĞUSTOS 2024 pERŞEMBE

Haber Müdürü: Bilal Ömer İŞGÖREN

Yazar: Meltem Suzan ZEKİ

Muhabir:
Yunus fİLİZ

Serkan ÖZTÜRK
Ali BALTACI

Sayfa Sekreteri:
Ali Özgür UZUN

İslam ÖZKAN
Gülay ADIGÜZEL

Birkaç gün önce yeni bir haberlegüne başladık. Artık herkes telefon ki-ralayabilecek! Kullanıcılar, son modeltelefonları satın almak yerine haftalık,aylık veya daha uzun sürelerle kirala-ma yapılabilecek. Bu haber, dünyacaünlü bir elektronik mağazasının, müş-terilerine sunduğu yenilikçi bir hizmetolarak yansıtıldı. Hatta sürdürülebilirbir geleceğe odaklanan bir şirketinçevre duyarlılığına yönelik geliştirdiğibir strateji olarak pazarlandı. Peki,gerçekten bu iyi niyetli bir hizmet mi?Kesinlikle hayır!Ne diyordu Great Reset: "Hiçbir şe-yiniz olmayacak ama çok mutlu ola-caksınız!" Size komplo teorisi gibi ge-len Büyük Sıfırlama Projesi, başarılıbir şekilde ilerliyor. Ne diyordu 2016 yılında DünyaEkonomik Forumu açıklamasında:"Hayatta ihtiyacınız olan her şeyi kira-layacaksınız hatta çoğu kapınıza kadargelecek" Ev, araba, arsa, dükkân, tele-fon hatta beyaz eşya dahil, hiçbir şeyisatın alamayacaksınız. Hepsini büyükşirketlerden kiralayacaksınız. İşteamaç bu. Telefon kiralama başladı bile.Şu an sahip olduğunuz ne varsahepsini elinizden çıkarmanızı, sahip

olmadıklarınızı bir daha satın alma-manızı ve ihtiyacınız olan her şeyi kü-resel güce sahip şirketler üzerindenkiralamanızı isteyen bir sisteme geçişyapmak istiyorlar. Bu planın adı “Gre-at Reset” yani “Büyük Sıfırlama”Planı tasarlayan ve adım adım uy-gulayan Dünya Ekonomik Forumu(DEF). Uzun zamandır hiçbir aksaklıkolmadan işleyen bir plandan söz edi-yorum. Kendi Youtube kanallarındaballandıra ballandıra bu sistemin çev-reye faydalarından ve insana sunacağırahatlıktan söz edip duruyorlar.Amaçları 2030 itibariyle dünyadakiherkesin büyük şirketlere bağımlı ol-masını sağlamak. Şu an enflasyon muhasebesi konu-su gündemde. Yeni vergi düzenleme-lerini bilmeyen yoktur. Bu yeni düzen-leme ile servet sahiplerinden fazlavergi alınacağını, vatandaşa kesinlikleyük bindirmeyeceklerini söylemişler-di. Gerçek ise çok başka!Rakamları öylesine yazacağım, ör-nek daha iyi anlaşılsın diye. Düşününki şirket sahibisiniz, 2000 yılında kur-duğunuz şirketin demirbaşlarının top-lam bedeli 10.000 TL idi. Sahip oldu-ğunuz tüm demirbaşların bedeli yıllar

içinde arttı. Şu an şirketinize ait tümvarlıklarınızın, güncel enflasyona görebedelleri güncellendi. Diyelim ki bu-günkü enflasyona göre sahip oldukla-rınızın toplam bedeli 5 milyon TLoldu. Buraya kadar sorun yok. 2000 yılından 2024 yılına kadarşirketinize ait demirbaşlarınız, stokmallarınız için satın alırken ödediğinizdışında bir vergi ödemediniz. Kazancı-nızdan ödediğiniz vergiden bahsetmi-yorum. Gelelim işin tehlike kısmına…2024 yılının ilk çeyreğinde 5 mil-yon TL’lik demirbaşlarınız, stok malla-rınız 1 milyon TL daha değer kazanır-sa 6 içinde artan değerin %15’ini ver-gi olarak ödemek zorundasınız. 1 milyon TL’nin %15’i, 150 bin TLyapar. 150 bin TL + personel giderleri-niz + şirket giderleriniz + kazancınızınvergisi + muhasebe giderleri vs. hepsi-ni birlikte ödemek zorundasınız. Şirke-tiniz ayda 150 bin TL kazanmıyor olsabile sırf yıllar önce aldığınız mallarındeğeri arttı diye vergi ödeyeceksiniz.Ödeme gücünüz yoksa devlete borçla-nacaksınız. Bu borç ise sizden tahsiledilemediğinde bir süre sonra haciz iş-lemleri başlatılacak. Peki, sizce kaç şir-ket bu yükün altından kalkabilir? Gelelim, yeni vergi düzenlemesi-nin vatandaşa yük bindirmeyeceğikısmına!Bir şirket, kazancından daha fazlavergi ödemek zorunda kaldığı zamanne yapacak? Ürüne ya da hizmete bubedeli yansıtmak zorunda kalacak.Bedeli ürüne yansıttığı zaman vatan-daşın alım gücü daha da düşecek. Enf-lasyon daha da yükselecek. Enflasyon

oranı arttıkça şirketlerin demirbaşlarıve stok mallarının yeni değer üzerin-den vergisi de artacak. Sonu gelmeyenbir kısır döngünün içine gireceğiz vebu süreçte şirketler kapanacak, işsiz-lik artacak, vatandaş elinde avcundane varsa satmak zorunda kalacak, ge-çinmek çok daha zor olacak. Ne diyordu Büyük Sıfırlama Proje-si’nin tanıtım filminde: “50 yıl içindehiçbir şeye sahip olmadığımız bir nok-taya geleceğiz.” Yukarda verdiğim ör-nek, planın sadece minicik bir parçası.DSÖ’nün birçok ülkeye imzalattığı sonanlaşma da başka bir parçası. Ayrıcacinsiyetsiz ve dinsiz bir toplum yarat-ma gibi adımlar da tıkır tıkır işliyor.Yangınlar, ekonomik krizler ve savaş-larla da ülkelerin gücü tüketiliyor. Ni-teliksiz insan üreten okullar sayesindebu sorunun üstesinden gelemeyecekbir nesil tasarlanıyor.Global Reset, 1971 yılında kurulanDünya Ekonomik Forumu’nun, 1980yılında tasarladığı, 2010 yılında BillGates’in TED Talks’ta ‘Sıfıra Evrilmek’başlığıyla anlattığı ve Mayıs 2020 yı-lında tüm dünyaya açıkladığı bir proje.Ayrıca 2010 yılında Rockefeller Vak-fı’nın kendi web sitesinde yayınladığı‘Sıkıyönetim Senaryosu”nda aynı bil-gilere ulaşabilirsiniz.Biraz araştırırsanız ne kadar hızlıve kusursuz ilerlediklerini görebilirsi-niz. Merak etmeyin, ‘Dış güçler Türki-ye üzerine oyun oynuyor’ demeyece-ğim. Bu plana tüm dünya ülkeleri da-hil. Hatta ABD’deki siyasi kargaşa veSuudi Arabistan’daki ‘can alıcı’ re-formlar da pakete dahil…

MELTEM SUZAN ZEKİ

Tüm mal 
varlığınızı elinizden

alma projesi!

yEni eğitim-öğretim yılına sayılı günlerkala, veliler okul ihtiyaçları için ciddi bir mali-yetle karşı karşıya. Geçtiğimiz yıla göre yüzde40 ila 70 arasında artış gösteren kırtasiye mal-zemeleri, okul çantaları ve servis ücretleri, ailebütçelerini zorluyor. Geçtiğimiz yıl bin 200TL'ye mal olan ilköğretim düzeyindeki bir öğ-rencinin okul çantası bu yıl en az 2 bin TL, or-talama ise 3 bin 500 TL'ye mal oluyor. Bir-Gün'den Deniz Güngör'ün aktardığına göre,Temmuz ayında asgari ücrete zam yapılmaz-ken, okul ihtiyaçları ve servis ücretlerine yapı-lan zamlar ekonomik baskıyı artırıyor. Artanmaliyetler, kalitesiz ürünleri satın almaya zor-lanan velilerin zorluğunu gözler önüne seriyor.Öğrenciler için gerekli temel okul malze-meleri arasında fiyatlar şöyle: Büyük boy def-terler 35-100 TL, kurşun kalemler 18-20 TL,uçlu kalemler 50-180 TL, pastel boyalar 195-345 TL ve sulu boyalar 110-195 TL arasındadeğişiyor. Sırt çantaları 750-2500 TL, kalemtraşlar 15-40 TL, silgiler 10 TL ve suluklar100-200 TL arasında fiyatlandırılıyor. TürkiyE'dE üniversite öğrenci-leri için en büyük sorunlardan biri ha-line gelen yüksek kiralar, özellikle İs-tanbul gibi büyük şehirlerde öğrenci-leri zor durumda bırakıyor. Üniversi-telere kayıt dönemi öncesinde Türki-ye'de en fazla öğrenci bulunan 10 il-deki kiralık konut değerlerini incele-yen Endeksa'nın araştırmasına göre,İstanbul, ortalama 23 bin 373 TL ileen yüksek kira fiyatına sahip şehirolurken, Eskişehir ise enflasyon karşı-sında en dirençli şehir oldu.Öğrenci kentleri olarak bi-linen İstan-

bul, Ankara, İzmir gibi şehirlerde kira-lar, geçen yıla göre yüzde 40-60 ara-sında artış gösterdi. Ancak, enflasyo-nun da yüksek seyretmesi nedeniylereel olarak düşüşler yaşandı. Özellikleİstanbul'da, öğrenciler yüksek kiralarnedeniyle daha uzak mahallelerdeveya daha küçük evlerde yaşamak zo-runda kalıyor. En fazla öğrenci nüfu-sunu barındıran ikinci şehir konu-munda yer alan İstanbul'da temmuzitibarıyla İstanbul'daki kiralar, geçenyılın aynı ayına göre nominal ola-rak yüzde 46 artış gösterdi. Ve-riler enflasyondan arındı-rıldığında ise kiralar-da reel olarak yüzde13 düşüş gözlemlen-di. 3 devlet üniversitesi-nin bulunduğu ve "öğrencikenti" olarak bilinen Eski-şehir, Türkiye'de kayıtlıüniversite öğrencilerininen fazla olduğu kentolarak öne çıktı.Eskişehir'de kira-lar, temmuz iti-barıyla yıllık

bazda nominal olarak yüzde 69 artar-ken, enflasyon dikkate alındığındareel artış yüzde 1 ile sınırlı kaldı. Öğ-renci kentinde ortalama birim kira161 lira/metrekare, ortalama kira be-deli ise 15 bin 98 lira oldu. 6 kamu, 3vakıf üniversitesi ve canlı kültürel ha-yatı ile öğrenciler için cazip bir eğitimsüreci vadeden İzmir'de kiralar bu yıl,enflasyona göre azaldı. Temmuz veri-lerine göre, İzmir'de kiralar geçen yı-lın aynı ayına göre nominal olarakyüzde 61 arttı. Enflasyondan arındırı-larak incelendiğinde ise kiraların yüz-de 3 azaldığı belirlendi. Kentte ortala-ma birim kira 207 lira/metrekareolurken, ortalama kira ise 21 bin 903lira seviyesine geldi. Eğitim ve araştır-ma kalitesi yüksek üniversiteleri veöğrenci dostu kafeleri, kütüphanelerive kültürel mekanları ile öne çıkanAnkara'da kiralar, geçen yıla göre yüz-de 63 nominal artış göstermesine rağ-men enflasyondan arındırılmış verile-re göre yüzde 2 düşüş yaşadı. Baş-kentte ortalama birim kira 176lira/metrekare, ortalama kira ise 20bin 965 lira olarak belirlendi.

Son dönemde Türkiye ekonomisini derin-den etkileyen konkordato dalgası, Borsa İstan-bul’a da sıçradı. İlk kez ana pazarda işlem gö-ren bir şirket olan Mega Polietilen, geçtiğimizhafta konkordato ilan ederek piyasaları sarstı.Mega Polietilen, Kamuyu Aydınlatma Plat-formu'na (KAP) yaptığı açıklamada, alacaklılartarafından başlatılacak olası haciz işlemlerinedeniyle üretim faaliyetlerinin aksamamasıadına konkordato başvurusunda bulunduğu-nu duyurdu. İstanbul 1. Asliye Ticaret Mahke-mesi, bu başvuru üzerine şirkete 3 aylık geçicikonkordato süresi tanıdı. Bu süreçte Mega Po-lietilen, alacaklılarıyla borçlarının yeniden ya-pılandırılması için görüşmelere devam ede-cek. Şirket ayrıca, sermaye artırımı sürecininsürdüğünü ve Sermaye Piyasası Kurulu'na(SPK) başvuruda bulunduğunu belirtti.
AĞUSTOSTA DÜŞÜŞ HIZ GÖSTERDİDünya'da yer alan habere göre; Mega Po-lietilen’in hisseleri, 9 Mayıs 2024 tarihinde10,84 TL ile tarihi zirveyi görmüş, ancak ağus-tos ayına kadar kademeli olarak gerilemiştir.Ağustos ayında ise düşüş hızlanmış ve 2 Ağus-tos ile 19 Ağustos arasında yüzde 38 değerkaybederek 4,67 TL’ye kadar düşmüştür. Şir-ket, konkordato başvurusunun ardından ha-kim ortak Eda Özhan’ın 16 Mayıs’ta SPK’yahisse satışı için yaptığı başvurunun reddedil-diğini de açıkladı. Son çeyrekteki bilançoyagöre Mega Polietilen’in 2,3 milyar TL düzeyin-de alacağı bulunmaktadır. Uzmanlar, bu duru-mun şirketin alacaklarını uzun vadeye yayma-sı ve tahsilatta zorlanmasından kaynaklandığı-nı belirtmektedir. Yüksek faiz ortamında nakitakışını yönetmekte zorlanan şirketin, son yıl-larda sürekli sermaye artırımı yoluyla finans-man arayışında olduğu görülmektedir.Mega Polietilen konkordato başvurusundabulunan tek şirket değil. 2024 yılının ilk yediayında Türkiye genelinde konkordato başvu-rusunda bulunan şirketlerin sayısı 788’e ula-şarak 2023 yılını geride bıraktı. 2023 yılı bo-yunca bu sayı 519 olarak kaydedilmişti. Enyüksek konkordato başvurusu ise inşaat sek-töründen geldi. İlk yedi ayda 398 inşaat şirketikonkordato başvurusunda bulundu. Bu sektö-rü tekstil, akaryakıt ve giyim izledi. Konkorda-to uzmanı Avukat Hamdi Say, bankaların krediverme konusunda teminat olarak gösterilengayrimenkulleri bile kabul etmediğini belirtti.Say, "Kredi maliyetlerinin yüksek olması ve fi-nansmana erişim zorlukları nedeniyle piyasatıkanmış durumda" diyerek, özellikle sonba-harda iflasların artacağını öngördü.

Uzmanlar tarafından neredeyseher gün uyarı yapılan büyük İstanbuldepreminin ayak sesleri her geçen gündaha yakından duyuluyor. İstanbulPlanlama Ajansı (İPA) tarafından ya-yımlanan risk analiz raporu, 1999 Mar-mara Depremi'nin üzerinden geçen 25yılın ardından İstanbul’un depreme ha-zırlık sürecini ve mevcut durumunudetaylarıyla gözler önüne serdi. İPABaşkanı Dr. Buğra Gökce'nin sosyalmedya hesabında da yayımladığı ra-porda, özellikle yapı stokunun büyükbir kısmının hala depreme dayanıklı ol-madığına ve olası bir büyük depremdeşehrin ciddi bir can ve mal kaybıylakarşı karşıya kalabileceğine dikkat çe-kildi. Raporda öne çıkan bulgularagöre; İstanbul’daki 6,8 milyon konutun

yaklaşık 1,3 milyonu riskli olarak ta-nımlandı. 2000 yılı öncesinde yapılanbinalar üç yapıdan ikisini oluşturuyor.1999 Marmara Depremi'nden sonraise dönüştürülmesi gereken konutlarınyalnızca dörtte biri dönüştürülebildi.İstanbul’un olası bir 7,5 büyüklü-ğündeki depremde yüzde 20 oranındaağır hasar göreceği öngörülüyor. Budurum, yıllar içinde dönüştürülen ko-nut sayısı artsa da şehirdeki mevcutyapı stokunun hala büyük bir risk taşı-dığını ortaya koyuyor. Marmara Dep-remleri’nden sonra 2001 yılında 4708sayılı Yapı Denetimi Hakkında Kanunçıkartıldı ve yapı denetim kuruluşlarıoluşturuldu. TMMOB raporuna göre;yapı üretim ve denetim süreçleri kağıtüzerinde kaldı.

İstanbul’da 1,3 milyon
konut hala risk altındaİPA’nın yayımladığı risk raporuna göre; Marmara Depremi’nin üzerinden geçen 25yılda, İstanbul’daki yapı stokunun hala büyük oranda depreme dayanıklı olmadığıve kentsel dönüşüm sürecinin yetersiz kaldığı vurgulandı. Raporda, olası 7,5 büyük-lüğündeki depremde megakentin yüzde 20 oranında ağır hasar alacağı öngörüldü
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Yeni eğitim yılı 
öncesi masraflar

cepleri yakıyor

Emlak sektöründe yeni bir dönembaşlıyor. Ticaret Bakanlığı'nın hayata geçir-diği Elektronik İlan Doğrulama Sistemi(EİDS) ile emlak ilanları artık daha güveni-lir hale gelecek. Bu sistem sayesinde sahteilanlar, spekülatif fiyat artışları ve kayıt dışıemlakçılık faaliyetlerinin önüne geçilmesihedefleniyor. 15 Eylül'den itibaren yürürlü-ğe girecek olan düzenlemeyle, emlak ilanla-rı sadece yetkili kişiler tarafından verilebi-lecek ve Bakanlık tarafından sıkı denetlene-cek. Düzenleme kapsamında Bakanlıkçakurulan Elektronik İlan Doğrulama Sistemi(EİDS), yılbaşından itibaren zorunlu olarakemlak ticaretinde uygulanacak. Uygulamay-la platformlardaki emlak ilanları, taşınmazsahibi, bu kişinin birinci ve ikinci hısımlarıveya eşi tarafından sistem üzerinden yetki-lendirilen işletmelerce verilebilecek. Tica-ret Bakanı Ömer Bolat da düzenlemenindetaylarına ilişkin "Düzenlemeyle ilan kirli-liğinin, tüketici mağduriyetlerinin, yetkibelgesiz ve kayıt dışı emlakçılık faaliyetleri-nin önlenmesini, sahte, aldatıcı ilanların vebunların yol açtığı spekülatif fiyat artışları-nın önüne geçmeyi amaçlıyoruz. EİDS'nindevreye alınması sonrasında ilanlar Bakan-lığımızca sıkı şekilde takip edilecek, mev-zuata aykırı hareket edenler hakkında herbir aykırılık için 158 bin 460 liraya kadaridari para cezası uygulanabilecek." dedi.

Sahte ilanlara 
158 bin TL ceza
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İsraİl ordusu, Lübnan'ın Suriye sınırı ya-kınlarındaki Beka Vadisi'nde "Hizbullah'a ait si-lah deposu ve hava savunma sisteminin yer al-dığı tesise" saldırı düzenlediğini duyurdu. Ordusözcülüğünden yapılan açıklamada, sınırın yak-laşık 100 kilometre derinliğindeki Beka Vadi-si'nde "Hizbullah'a ait bir silah deposu" olduğuiddia edilen noktayı savaş uçaklarının hedef al-dığı kaydedildi. Saldırı sonrasındaki artçı patla-maların da buranın "silah deposu olduğuna işa-ret ettiği" ileri sürüldü. İsrail'e ait savaş uçakla-rının Hizbullah'a ait hava savunma sistemleri-nin bulunduğu bir tesisi hedef aldığı aktarılanaçıklamada, İsrail ordusunun Ayta eş-Şab, Ram-ye ve Talluse'ye hava saldırıları düzenlediği ak-tarıldı. Sosyal medyada, Beka Vadisi ve Baalbekbölgesinde, gece hava saldırısı nedeniyle güçlüpatlamalar meydana geldiği görüntüler paylaşıl-dı. Son olayla birlikte İsrail ordusunun öldürdü-ğü Hizbullah mensubu sayısı 421'e yükseldi.

New York Times (NYT) gazetesi, bazı yet-kililerin, ABD'nin Gazze'de ateşkes sağlanmasıadına yaptığı girişimlerin kilit noktalarda ye-tersiz kaldığını söylediğini bildirdi. Gazeteninhaberine göre, ABD'nin Tel Aviv ile Hamas ara-sında esir takası ve ateşkes mutabakatı içinyaptığı "teklifler" ve görüşmeler hakkında bil-gi sahibi "İsrailli ve Hamaslı yetkililer", NYT'yekonuştu. Gazze Şeridi'nde ateşkes ve karşılıklıesir takası müzakerelerini görüşmek üzere İs-rail'e gelen ABD Dışişleri Bakanı Antony Blin-ken'ın, İsrail Başbakanı Binyamin Netanya-hu'nun anlaşma teklifini kabul ettiğini önesürmesine rağmen yetkililer, Hamas ve İsrailarasındaki önemli anlaşmazlıkların çözümsüzkaldığını belirtti. Yetkililer, ABD'nin girişimle-rinin kilit noktalarda yetersiz kaldığını bildire-rek, ABD'nin teklifinin, İsrail ordusunun Gaz-ze'nin Mısır sınırında kalmasını içerdiğini ak-tardı. ABD'nin yeni teklifine göre İsrail asker-lerinin sayıları azalsa da bu sınır bölgesinin birkısmında devriye atmaya devam edebileceğiniifade eden yetkililer, Katar'ın başkenti Doha'dayapılan müzakerelerde ABD'li yetkililerin, İs-rail'in, Gazze'nin kuzeyine dönen, yerlerindenedilmiş Filistinlilerin "silah taramasından geçi-rilmesi" talebine ilişkin müzakerelerin erte-lenmesini istediğini kaydetti.İsrail ile Hamas arasında esir takası ve Gaz-ze Şeridi'nde ateşkese varılması amacıyla Ka-tar'ın başkenti Doha'da 15-16 Ağustos'ta mü-zakereler yapılmıştı. Gazze Şeridi'nde ateşkesve esir takası müzakerelerini görüşmek üzere19 Ağustos'ta İsrail'e gelen ABD Dışişleri Ba-kanı Blinken, düzenlediği basın toplantısında,"İsrail'in masadaki ateşkes teklifini kabul etti-ğini" söylemiş ancak taslaktaki şartları açıkla-maktan kaçınmıştı. Blinken, anlaşma için önşartlar konusunda ısrarcı olacağını açıklayanNetanyahu'nun "boşlukları kapatan yeni teklifikabul ettiğini" ileri sürmüştü. (AA)

aBD'De yayın yapan Politico'yagöre, isimleri açıklanmayan iki Ame-rikanlı ve iki İsrailli yetkili; ABD, Ka-tar ve Mısır arabuluculuğunda yürü-tülen müzakere görüşmelerinin çık-maza girdiğini savundu. Yetkililer,mevcut önerinin hem Hamas'ın hemde İsrail'in talepleri çerçevesindeuyarlanan "bugüne kadarki en güçlüanlaşma teklifi" olduğunu dile getir-di. ABD Başkanı Joe Biden yönetimi-nin "sadece birkaç hafta önce" anlaş-ma konusunda daha iyimser olduğu-nu kaydeden yetkililer, Amerikan ta-rafının, Hamas ve İsrail'in anlaşmaz-lığı nedeniyle mevcut teklifin de ön-cekiler gibi başarısızlığa uğrayaca-ğından "giderek daha fazla endişe-lendiğini" ifade etti.İsrail Başbakanı Binyamin Ne-tanyahu'nun, 27 Mayıs'ta ABD Baş-kanı Joe Biden'ın açıkladığı ateşkestaslağının İsrail'in hazırladığı teklif-ten farklı olduğunu ileri sürerek yenişartlar eklenmesindeki ısrarının an-laşmayı zora soktuğu dile getiriliyor.Haziran ayına kadar ABD DışişleriBakanlığının İsrail-Filistin İşlerin-den Sorumlu Bakan Yardımcısı ola-rak görev yapan Andrew Miller,"(Anlaşma) Çıkmaza girmiş gibi gö-

rünüyor, ancak anlaşmaya varmaolasılığı düşük olsa da daha iyi birstrateji düşünmenin zor olduğu an-lardan biri." dedi. İsrailli bir yetkilide Hamas'ın anlaşma konusundakiyaklaşımını henüz bilmedikleriniifade ederek, "Ancak anlaşmayı eldeedemezsek İran'ın saldırma ve bu-nun tam anlamıyla bir çatışmaya dö-nüşme ihtimali bulunuyor." değer-lendirmesinde bulundu.ABD Başkanı Biden 16 Ağus-tos'ta Gazze'de bir anlaşmaya "hiçolmadığımız kadar yakınız" derken,19 Ağustos'ta İsrail'i ziyaret edenDışişleri Bakanı Antony Blinken demevcut anlaşma teklifini "muhteme-len en iyi, belki de son fırsat" ifadele-riyle nitelendirmişti. Buna karşınyetkililer, Gazze Şeridi'nde ateşkesve esir takası anlaşması için yürütü-len dolaylı müzakerelerin "çöküşüneşiğinde" olduğunu ve alternatif biranlaşmanın bulunmadığını kaydetti.Andrew Miller, nihai bir anlaş-maya varmak için "hem Hamas hemde İsrail tarafından ilave çabasına ih-tiyaç" olduğunu savundu. Biden yö-netiminin, ayrıca Gazze'de sağlana-cak anlaşmanın İsrail ve Hizbullaharasındaki çatışmanın çözümünde

de "çıkış yolu" olacağına inandığı be-lirtiliyor. Yetkililer, mevcut anlaşmamüzakerelerinin başarısız olmasınınhem Gazze'de hem de Hizbullah ileçatışmayı tırmandıracağını kaydedi-yor. ABD Başkanı Joe Biden, 27 Ma-yıs'ta İsrail ile Hamas arasında esirtakası ve Gazze'de ateşkese varılma-sı için bir öneri sunmuştu. Netanya-hu ise Biden'ın açıkladığı ateşkestaslağının İsrail'in hazırladığı teklif-ten farklı olduğunu ileri sürerek yenişartlar eklenmesini talep etmişti.İsrail Başbakanı, Gazze'yi ikiyeayıran Netzarim Koridoru ve GazzeŞeridi ile Mısır sınırındaki Philadelp-hi Koridoru'nun yanı sıra Refah SınırKapısı'ndaki İsrail işgalinin devametmesini istemişti. Bunlara ek olarakNetanyahu, Hamas üyelerinin Gaz-ze'nin diğer bölgelerinden kuzeyegeçmesinin engellenmesini şart koş-muştu. Katar'ın başkenti Doha'da15-16 Ağustos'ta, İsrail ile Hamasarasında esir takası ve Gazze'deateşkes sağlanması için müzakereleryapılmıştı. Hamas, ABD, Mısır ve Ka-tar'ın arabuluculuğunda yürütülenmüzakerelerde Netanyahu'nun yenişartlar sürerek anlaşmaya varılması-nı engellediğini belirtmişti. (AA)

Gazze Şeridi'nde 7 Ekim'den buyana İsrail ordusunun yoğun saldırılarısürerken İsrail'in "tahliye" emirleri ne-deniyle Filistinliler oradan oraya savru-luyor. İsrail ordusu, "insani bölge" oldu-ğunu iddia ettiği ve göçe zorlanan 1milyondan fazla Filistinlinin sığındığıGazze Şeridi'nin güneyindeki El-Meva-si'yi hedef almaya başladı. Ordu Sözcü-sü Avichay Adraee, sosyal medya hesa-bından yeni bir harita paylaştı.Adraee, El-Mevasi bölgesinin Deyrel-Belah'a yakın kısımlarında yer alanbazı kısımlarının boşaltılmasını istedi.Haritada belirttiği yerlerin "tehlikeli ça-tışma alanı" olduğunu iddia eden Adra-ee, buradaki Filistinlilerin bölgeyi terketmeleri gerektiğini ifade etti.İsrail ordusu, geçen hafta yine "in-sani bölge" olduğunu iddia ettiği ve ye-rinden edilmiş Filistinlileri hapsetmeyeçalıştığı El-Mevasi'deki bazı bölgelerinboşaltılmasını istemişti. Birleşmiş Mil-

letlere (BM) göre, İsrail'in bu "tahliye"kararıyla Gazze Şeridi'ndeki "insanibölge" yüzde 11 daraldı. İsrail, 7Ekim'de başlattığı saldırılardan buyana yayınladığı "tahliye" kararlarıylaGazze Şeridi'ndeki Filistinlileri sürekliolarak oradan oraya göçe zorluyor.Birleşmiş Milletlerin (BM) verileri-ne göre, Gazze'de yaşayan her 10 kişi-den 9'u İsrail saldırıları nedeniyle zorlayerinden edildi. Gazze'de oradan orayasavurulan Filistinliler, saldırılar ve gıdasıkıntısının yanı sıra zorunlu göç nede-niyle de zor günler geçiriyor.BM'ye göre, Gazze'deki Filistinlile-rin büyük çoğunluğu ayda bir göç et-mek zorunda kalıyor. İsrail'in saldırıla-rından kaçan Filistinliler, çaresizlikiçinde sığındıkları alanlarda derme çat-ma çadırlarda hayata tutunmaya çalışı-yor. Filistin Kızılayı, Refah'a başlatılankara saldırısından sonra bölgeye gelengöç nedeniyle El-Mevasi'de tek çadırlık
bir yerin dahi kalmadığını belirtiyor.Artan sıcaklık ve su sıkıntısı baştaolmak üzere zorlu şartlar yüzündenbirçok Filistinli, El-Mevasi'ye gitmekyerine evlerinin enkazında hayata tu-

tunmaya çalışıyor. Deyr el-Belah, HanYunus ve Refah bölgeleri arasında yeralan Akdeniz kıyısındaki El-Mevasi, alt-yapının bulunmadığı, yapılaşmanın ol-dukça az olduğu bir bölge. (AA)

İLANEN TEBLİĞ

27.05.2024 – 20.07.2024 Tarihleri arasında
Esenler Trafik Denetleme Büro Amirliği sorum-
luluk alanı içerisinde, 2918 sayılı Karayolları
Trafik Kanunu’nun 116. maddesine istinaden
araçların tescil plakalarına kesilen ve ilgililerine
tebliğ edilemeyen 130 (Yüz otuz) adet Trafik
İdari Para Cezası Karar Tutanakları
02/08/2024 ile 01/09/2024 tarihleri arasında,
otuz (30) gün süreyle Esenler Trafik Denet-
leme Büro Amirliği’nde (Havaalanı Mah. Köyiçi
Cad. No:2 Esenler/İstanbul)  listeler halinde
askıya asılmıştır.

Tüm vatandaşlarımıza önemle duyurulur. 
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de BASIN:2079242
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İlçe Emniyet Müdürlüğü

BölükBaşı aktif siyasetten çekil-dikten sonra hatıralarını yazmadı. “Ni-çin hatıralarınızı yazmıyorsunuz?” so-rusunun cevabını şöyle vermişti: “Maziye dönmek istemiyorum.Zira Bizans oyunlarını hatırlamakbeni dilhun ediyor”.Yukarıda da ifade etmişim, döne-min başbakanı Adnan Menderes’e hu-susi bir alerjisi vardı. Mecliste Mende-res’i dinlemeye tahammülü olmadığı-nı söylerdi. Mecliste Menderes konuşmayabaşlayınca Bölükbaşı meclisi terk

ederdi.  Mut-laka dinle-mesi gerekir-se radyodandinlemeyitercih ederdi. Çok akıcıkonuşurdu. Her ko-nuşmasındameydanlardolardı. Kırşehir’den milletvekili oldu.Dönemin Başbakanı Menderes Bö-lükbaşı’nın seçildiği Kırşehir’i ilçe ya-parak Kırşehirli seçmeni “cezalandır-mıştı”.Nüktedan bir siyasi sima idi. Mecliste yaptığı bir konuşmada,“Bu meclisin yarısı eşşektir” demiş.Büyük tepki alınca özür dilemek mak-sadıyla tekrar kürsüye gelerek “özürdilerim bu meclisin yarısı eşşek değil-dir”

demiş. Görüldüğü gibi sadece nüktedandeğil aynı zamanda zeki bir siyasetçiy-di. Türkçeyi çok güzel kullanıyordu.  Dürüst ve temiz bir siyasetçiydi. Bölükbaşı Kızılay’da dolmuş dura-ğında beklerken kendini tanıyan birvatandaş “siz de mi dolmuş kuyruğun-da sıra bekliyorsunuz?” deyince  şöylecevap vermiş: “Ne yapalım yavrum za-manında cebimizi doldurmadık şimdidolmuşu dolduruyoruz”. Günümüzde ihale peşinde koşanve mangalda kül  bırakmayan siyaset-çilerimizin kulakları çınlasın. Tarihler merhum Osman Bölükba-şı’yı  çok partili demokrasi yıllarınıncesur, vefalı ve ilkeli bir siyasî olarakkaydedecektir.2002’de vefat etti.   Şu mısralar, merhum Bölükba-şı’nın eğilip bükülmeyen karakteriniresmetmektedir. 

Bir Ömrün HikayesiHürriyet, bir şirin ben Ferhat ol-dum,Devirler boyunca bocaladım dur-dum. Bir ömür yitirdim acep ne buldu?Seraba harcanmış ömre yanarım.Bir devr-i fazilet açılır sandım,Rahmandır diyerek şeytana kan-dım.Bu bir rüya imiş artık uyandım,Seraba harcanmış ömre yanarım.Kulluk giran geldi dünyada kula, Hürriyet aşkıyla düştük bir yola.Sonunda Leylamız gitti bir pula. Bize inkar-ı hicranı kaldı. Çok arefe (arife değil)  gördümbayram görmedim, Leyla’ya kavuşup bir dem sürme-dim.Bahtıma milletim akıl erdiremedi,Böyle kara bahta yanar giderim.

PROF. DR. ÖMER AKDAĞ

OSMAN
BÖLÜKBAŞI-(2)

İsrail, Gazze'de "insani
bölge" dediği alanı 

daraltmayı sürdürüyor

Gazze Şeridi'nde ateşkes ve esir takasımüzakereleri için Mısır'ın başkenti Kahire'yegiden İsrailli heyetin, Gazze Şeridi ile Mısır sı-nırındaki Philadelphi Koridoru konusundaHamas'la bir anlaşmaya varamadan Tel Aviv'edöndüğü belirtildi. Yedioth Ahronot gazetesi-nin haberine göre, İsrail dış istihbarat teşkilatıMossad'ın Direktörü David Barnea ve iç istih-barat teşkilatı Şin-Bet'in Başkanı Ronen Bar'ınyer almadığı İsrailli heyet ülkeye döndü. İsrail-li bir yetkilinin ifadelerine yer verilen haberde,müzakerelerde Philadelphi Koridoru konu-sunda bir sonuca varılamadığı ve İsrail Başba-kanı Binyamin Netanyahu'nun bu konudakitavrından taviz vermeye hazır olmadığı akta-rıldı. İsrail'in, kuvvetlerini Philadelphi Korido-ru'nda tutmak istediği ancak Mısırlılar ile Fi-listinlilerin İsrail ordusunun tamamen çekil-mesi konusunda ısrar ettiği kaydedildi.Öte yandan Mısır merkezli El-Kahire el-İh-bariyye televizyon kanalının üst düzey bir yet-kiliden aktardığı haberde, Kahire yönetiminin,İsrail'in, Philadelphi Koridoru ile Refah SınırKapısı'ndan tamamen çekilmesinde ısrarcı ol-duğu belirtildi. Haberde, "Mısır'ın, İsrail kuv-vetlerinin Philadelphi Koridoru'nda kalmasınıkabul ettiği" yönünde İsrail basınında çıkan id-dialar yalanlandı. İsrail Başbakanı BinyaminNetanyahu ile ABD Dışişleri Bakanı AntonyBlinken arasında yapılan görüşmenin ardın-dan İsrail Hükümet Sözcüsü David Mercer birbasın açıklaması yapmıştı.Sözcü Mercer, Netanyahu'nun "İsrail ordu-sunun Philadelphi Koridoru'nda fiziki olarakbulunması" ilkesinin arkasında kararlı bir şe-kilde durduğunu ifade etmişti. Netanyahu, 27Mayıs'ta ABD Başkanı Joe Biden'ın açıkladığıateşkes taslağının İsrail'in hazırladığı tekliftenfarklı olduğunu ileri sürerek yeni şartlar ek-lenmesini talep etmişti. İsrail Başbakanı, Gaz-ze'yi ikiye ayıran Netzarim Koridoru ve GazzeŞeridi ile Mısır sınırındaki Philadelphi Korido-ru'nun yanı sıra Refah Sınır Kapısı'ndaki İsrailişgalinin devam etmesini istemişti.İsrail ile Hamas arasında esir takası ve Gaz-ze Şeridi'nde ateşkese varılması amacıyla Ka-tar'ın başkenti Doha'da 15-16 Ağustos'ta mü-zakereler yapılmıştı. Tarafların haftaya Mı-sır'ın başkenti Kahire'de ateşkes müzakerele-rine devam edeceği bildirilmişti. (AA)

İsrailli heyet
anlaşmadan 

Tel Aviv'e döndü

İsrail ordusu, Gazze Şeridi’nde “insani bölge” olduğunu iddia ettiği ve zorla yerindenedilen 1 milyondan fazla Filistinlinin sığındığı El-Mevasi'yi daraltmaya devam ediyor

ABD'nin ateşkes
girişimleri yetersiz

İsrail 4 Hizbullah 
mensubunu öldürdü Gazze müzakereleri 

'çöküşün eşiğinde'ABD'li ve İsrailli yetkililer, İsrail ile Hamas arasında Gazze Şeridi'nde ateş-kes ve esir takası anlaşması için yürütülen dolaylı müzakerelerin "çöküşüneşiğinde" olduğunu ve alternatif bir anlaşmanın bulunmadığını öne sürdü
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Türkiye'nin kuzey bölgelerinde ye-tişen fındıkların hasadı sürerken, İstan-bul'un Beykoz ilçesindeki bahçelerindefındık yetiştirenler de mahsullerini topla-maya başladı.Karadeniz bölgesinin önemli gelirkaynaklarından biri olan fındık üretimi,İstanbul'da Karadenizlilerin yoğun olarakyaşadığı Beykoz'un bazı mahallelerindesürdürülüyor.İlçedeki Tokatköy Mahallesi'nde kü-çük bir bahçesi bulunan Turgut Varol, ba-basından miras kalan fındık ağaçlarındabu sezon yetişen fındıkları toplamak içinhazırlıklarını tamamladıVarol, zirai ilaç kullanmadan büyüttü-ğü fındıklarının olgunlaşmasıyla birlikte,hasat için komşu ve arkadaşlarıyla saba-hın erken saatlerinde bahçeye girdi.Karadeniz bölgesinin engebeli genişbahçelerinin aksine düz zeminde küçükbir bahçede yapılan hasada Karadeniztürküleri ile horon da eşlik etti.Daldan tek tek elle toplanan çotanak-lar önce kovalarda biriktirildi, sonra da elarabasıyla taşınıp kabuğuyla birlikte iyicekuruması için güneş gören bir yere seril-di. Kuruma işleminden sonra patoz deni-len tahıl dövme makinesinden geçirilerekdış kabuğundan ayrılacak olan fındıklar,ikinci bir kurutmadan sonra kış boyuyenmek üzere saklanacak.
"Yılda 300 ila 500 kilo arasın-
da ürün alabiliyoruz"Megakentte fındık yetiştirme serüve-nini AA muhabirine anlatan Varol, ailesi-nin 90 yıl önce İstanbul'a göç ettiğini,kendisinin de Beykoz'da doğup büyüdü-ğünü anlattı.Fındığın İstanbul'da da yetişebildiğiniaktaran Varol, kentin havasının Karade-niz ile aynı olduğunu söyledi.Bahçedeki ağaçların 50 yıldır ekili ol-duğunu kaydeden Varol, "Dedemin zama-nında burada sebzecilik yapılırdı. Fabri-kaların artması nedeniyle, atmosfere çı-kan egzoz dumanları çiğ olarak sebzeninüzerine düştüğü zaman ürün tahrip olu-yor, çürüyor. Verim alamıyorsun. Kendiihtiyacımız kadar ufak tefek hala yapıyo-ruz ama eski tadı yok. Ya sera yapacaksınya da hiç yapmayacaksın." diye konuştu.Varol, sebzelerden verim alınamama-sı üzerine babasının söküp bahçeye fın-dık fideleri ektiğini anlattı. O günden berifındık üretimi yaptıklarını kaydeden Va-rol, bahçelerinde 80-90 kadar fındık oca-ğı olduğunu aktardı.Fındık toplama işinin zor olduğunukaydeden Varol, "Toplamaya etraftan geli-yorlar, arkadaşlar gelip yardım ediyor.Yine de haklarını veriyorum. Toplanıyor,kurutuluyor, patoza veriliyor. İhtiyacımızolan kadar fındığı alıyoruz, kalanını top-tancıya veriyoruz." şeklinde konuştu.Varol, mahsulün durumuna göre yılda300 ila 500 kilo arasında ürün alabildik-lerini ve bahçede üretimi devam ettirmekistediğini vurgulayarak, "Burası böyle kal-sın. Böyle kalmasını istiyorum. Beton yı-ğını mı olması daha iyi, böyle bahçe olma-sı mı daha iyi?" ifadelerini kullandı.Memleketine çok sık gitmediğini dilegetiren Varol, Tokatköy'de yaşamakla ilgi-li "Köyde gibiyiz burada. Buradan çıkıncaşehir oluyor, buraya gelince köy gibi olu-yor." dedi.
"Buralara gelmeden önce İs-
tanbul'da fındık yetiştirildiği-
ni bilmezdim"Turgut Varol ile arkadaş olduklarınıve kendisine yardım etmek üzere bahçe-ye geldiğini belirten Ahmet Murtazaoğluise "Biraz terlesek de gayet güzel geçiyor."dedi.Aslen Rizeli olduğunu belirten AhmetMurtazaoğlu, bu işte tecrübeli olduğunuifade ederek, "Buralara gelmeden önce İs-tanbul'da fındık yetiştirildiğini bilmez-dim. Sonradan öğrendik ki İstanbul'dafındık var. 'Aynı Karadeniz gibiymiş.' de-dim. Sonra da kendimizi fındık bahçesin-de bulduk." diye konuştu.

Karadeniz'deki 
fındık toplama 

telaşı İstanbul'daki
fındık bahçelerini

de sardı

Evinin yanması nedeniyle göç ettiği
İzmir'de yangın yine onu buldu

karşıyaka ilçesi Yamanlar Mahal-lesi'nde 15 Ağustos'ta başlayan ve genişbir alana yayılarak 18 Ağustos'ta kont-rol altına alınabilen yangının ardından,alevlerin zarar verdiği ev ve iş yerlerin-de hasar tespit çalışmaları sürüyor.Alevlerin yerleşim alanlarına en yo-ğun hasarı verdiği Bayraklı ilçesi OnurMahallesi'nde de vatandaşlar, yanan ev-lerinden kalan eşyaları temizliyor. Bazıvatandaşlar ise kullanılamaz haldekievlerinin önünde demledikleri çayı içe-rek acılarını paylaşıyor.Mahallede 20 yıldır oturduğu eviyanan Selim Kaya ile 35 yıllık evi alevle-re teslim olan Resul Sirkeci de yıkık du-varların önünde birbirlerine destek ol-

maya çalışıyor.41 yaşındaki Selim Kaya, AA muha-birine evde tek başına yaşadığını, inşa-atlarda çalışarak geçimini sağladığını,yangın sırasında da işte olduğunu veevinin halini görünce büyük üzüntü ya-şadığını söyledi.Yangın felaketiyle üçüncü kez karşı-laştığını dile getiren Kaya, memleketiÇorum'da evinin 1990 ve 1995'te ikikez yandığını, kendisine yeni bir hayatkurmak için İzmir'e göç ettiğini anlattı."Memleketten yangından dolayıkaçtım, geldim burada da yangın benibuldu. Çorum'da da evimiz tamamenyanmıştı." diyen Kaya, evini yenidenyapma imkanının bulunmadığını, des-

tek istediğini ifade etti.Yaklaşık 50 bin lirasının da yandığı-nı aktaran Kaya, "Evdeki tüm eşyalarıyenilemiştim. Evlenmeyi düşünüyor-dum. Her şeyi sıfırdan almıştım. Sıfır-dan çıkmıştım şimdi yeniden dipteyim.Allah kimseye yaşatmasın, düşmanımavermesin." dedi.
"10 dakikanın içerisinde her
şey bitti"Resul Sirkeci de yangın sırasındaevde olduğunu, kahvaltı sonrası biranda alevlerin evlerine kadar geldiğinigördüğünü kaydetti.Alevlere müdahale etmeye çalıştığı-nı belirten Sirkeci, şöyle konuştu:

"Hortumla su tuttum ama hiçbirfaydası olmadı. Hanımı zorla çıkardık.Ben de kaçtım, kafam hafif yaralandı.Yapacak hiçbir şey yoktu. Oturup izle-dik. 34 yıldır bu evde oturuyordum. Ço-cuklarımla kalıyordum. Her şeyim yan-dı. Bir tane iğne dahi alamadım. Tele-fonlar, kıyafetler, paralar, hepsi kül oldugitti. 10 dakikanın içerisinde her şeybitti."İzmir'in Karşıyaka ilçesindeki Ya-manlar Dağı'nda 15 Ağustos'ta orman-lık alanda başlayan yangın yerleşimyerlerine kadar ulaşmıştı. 18 Ağustos'takontrol altına alınan yangında 16 evyanmış, 87 ev ve 45 iş yeri boşaltılmış,3 mahalle de tahliye edilmişti.

Çorum'da iki kez evi yandığı için memleketini terk eden Selim Kaya'nınİzmir Karşıyaka'daki evi, orman yangınında küle döndü.

Mersin Kızkalesi'nde gurbetçiler
turizmi hareketlendirdi

Deniz suyu sıcaklığı palamudun
ağırlığını olumsuz etkiledi

ikliM değişikliğine bağlı deniz su-yunda yaşanan ısı artışının, balıklarınbüyüme performansları ve besin de-ğerlerini olumsuz etkilediği bildirildi.Sinop Üniversitesi Su Ürünleri Fa-kültesi Su Ürünleri Avlama ve İşlemeTeknolojisi Bölümü Öğretim ÜyesiProf. Dr. Osman Samsun, AA muhabi-rine, tüm dünyada olduğu gibi Türki-ye’de de sıcaklık rekorlarının kırılma-ya başladığını anımsattı.Kırılan rekorlarla birlikte sıcaklıkoranlarında yaşanan artışın, karadayaşayan canlılar kadar denizde yaşa-yan canlıları da etkilediğini vurgula-yan Samsun, özellikle yağış miktarın-daki düşüşün balıkların büyüme per-formanslarında olumuz etkilere ne-den olduğunu kaydetti.Samsun, deniz suyu sıcaklığı artışı-nın palamut ve hamsi gibi balıklarınbüyüme ve gelişme performanslarınaolumsuz etkiler yaptığını yavaş yavaşgörmeye başladıklarını belirterek,şunları dile getirdi:"15 Ağustos itibarıyla küçük boy-

daki palamutların, çapari ile 1 Eylül'ekadar avlanmalarına yasal olarak izinverildi. Bu balıklar ağustos ayı ortala-rında, yani bugünlerde 200-250 gramağırlığındalar. Eski yıllarda bu balıklaryağan yağmurlarla birlikte bir haftada350-400 grama, bir ay sonrasında iseyarım kiloya ulaşabilmekteydiler. An-cak o zaman haftada bir düzenli yağ-mur yağmakta idi. Şimdi bu yağmur-lar yağmadığı için bu balıkların büyü-me performanslarının olumuz etki-lendiğini söyleyebiliriz."Palamudun yanı sıra hamsinin dedeniz suyu sıcaklığından olumuz etki-lendiğini anlatan Samsun, "Aynı şekil-de hamsi avcılığında da daha kısa sürebizim sahillerimizde bulunması, kon-disyon faktörü dediğimiz besin değer-lerinin düşük olması gibi durumlarsöz konusu. Halkımızın çok iyi bildiğieski hamsilerden daha uzak, şekil ola-rak hamsi görünümünde ama kılçığıvar, derisi var fakat eti daha az olanhamsi ile karşılaştığımızı biliyoruz."diye konuştu.

Mersin'in UNESCO Dünya Mira-sı Geçici Listesi'nde yer alan turizmmerkezi Kızkalesi'ni tercih eden gur-betçiler, sezonun hareketli geçmesinisağlıyor.Denizi, kumlu plajı ve ekonomikotelleriyle tatil sezonunda çok sayıdaturisti ağırlayan Erdemli ilçesindekiKızkalesi, gurbetçiler tarafından datercih ediliyor.UNESCO Dünya Mirası Geçici Lis-tesi'nde yer alan turizm merkezi, çev-resindeki antik kent ve ören yerleriylede ziyaretçilerine alternatif gezi imka-nı sunuyor.Kızkalesi Kültür ve Turizm Derne-ği Başkan Yardımcısı Mehmet ŞirinÖztop, gazetecilere, yurt dışında yaşa-yan Türklerin tatil için yurda gelmele-riyle turizmde büyük hareketlilik ya-şandığını söyledi.Bu yıl özellikle İngiltere ve Fran-sa'da yaşayan gurbetçilerin Kızkale-si'ni tercih ettiğini belirten Öztop,"Gurbetçilerin temmuzun ikinci hafta-

sından sonra bölgeye gelmelerindendolayı ciddi hareketlilik yaşıyoruz,bölge turizmcilerinin yüzleri gülüyor.Gurbetçiler sayesinde turistik tesis-lerde doluluk oranı yüzde 70'e ulaştı.Gurbetçilerimiz eylülde de rezervas-yonlarını yaptırdı. Kızkalesi'ndeki tu-ristik tesislerdeki doluluk oranı, eylül-de de yüzde 50-70 gibi görünüyor."dedi.Öztop, eylül ayının da turizmcileraçısından önemli olduğunu vurgula-yarak, "Dinginliği ve sessizliği terciheden bir kitle var. İşletmeciler olarakeylül ayına hazırız. En güzel tatil eylül-de yapılır ve tüm tatilcilerimizi eylül-de de Kızkalesi'ne bekliyoruz." diyekonuştu.Tatil için Kızkalesi'ne giden İsmetÖzdemir, burayı denizini beğendiğiiçin tercih ettiğini dile getirerek,"Hava sıcaklığı 36, deniz suyu sıcaklığıise 32 derece. Kızkalesi tatil için enideal yerlerin başında geliyor." diyekonuştu.
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BAkAnlıktAn yapılan yazılıaçıklamada, Kütahya'nın Tavşanlıilçesinde yer alan Tavşanlı Hö-yük'te gerçekleştirilen kazılarda,Asur Ticaret Kolonileri Çağı'nın so-nuna tarihlenen bir katmanda, şeh-ri yerle bir eden bir saldırının izle-rini taşıyan yangın tabakası içinde,3 bin 750 yıllık bir silindir mühürbulunduğu bildirildi. Açıklamadamührün, Anadolu'nun ticaret tari-hinde önemli bir boşluğu doldur-masının beklendiği kaydedildi.Açıklamada, mührün fayanstan

yapılmış nadir bir buluntu olduğu,üst ve alt hattının çizgilerle sınır-landırıldığı, iç kısmında ise iç içeikili ve üçlü gruplar halinde yerleş-tirilmiş "V" motifleri bulunduğubilgisi yer aldı.
Batı Anadolu'daki ilk örnek
olarak kayda geçtiOrta Anadolu'da Kültepe ve

Acemhöyük gibi büyük ticaret mer-kezlerinden bilinen fayans silindirmühürlerin, Batı Anadolu'daki ilkörneği olarak kayda geçen bu müh-rün, doğu ile batı arasında yeni ti-caret yollarının varlığını açıkça or-taya koyduğu ifade edildi.Kazılar sırasında ortaya çıkandiğer buluntuların, bu ticaret mer-kezinin Mezopotamya ve Orta Ana-dolu kö-kenli eser-lerle bağ-lantısınıgüçlendir-diği, ancaken çarpıcıbulgunun,yangın ta-bakasında-ki molozlararasındabulunan si-lahlar vedört farklıbireye aitinsan kalın-tıları oldu-ğu aktarı-lan açıkla-

mada, keşfin hem Tavşanlı Hö-yük'ün önemini pekiştirdiği hemde Anadolu'nun tarihsel ticaret ağ-larının boyutunu ve bu dönemdekikültürel etkileşimlerin derinliğinigözler önüne serdiği belirtildi.
Bakan Ersoy'dan silindir
mühre ilişkin paylaşımKültür ve Turizm Bakanı Meh-met Nuri Ersoy da sosyal medyahesabından yaptığı paylaşımda, 3bin 750 yıllık silindir mührün günyüzüne çıkmasının Anadolu'nuntarihine yeni bir ışık tuttuğunu be-lirtti.Bakan Ersoy, "Bu değerli bulgu,Anadolu'nun doğu ile batı arasın-daki ticaret yollarındaki kritik ro-lünü gözler önüne seriyor. TavşanlıHöyük, kültürel mirasımızın zen-ginliğini ve çeşitliliğini bir kezdaha kanıtladı. Türkiye'nin dört biryanındaki kültürel değerlerimizikoruma ve geleceğe miras bırakmayolunda kararlılıkla çalışmaya de-vam ediyoruz." ifadelerini kullandı.Ersoy, projede çalışan Kazılar veAraştırmalar Dairesi Başkanlığı vekazı ekibine teşekkür etti.
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Çekimleri TRT World ekipleritarafından işgal altındaki Filistintopraklarında gerçekleştirilen belge-selde, "İsrail'in DAEŞ'i" diye tanımla-nan "Hilltop Youth" adlı radikal gru-bun yetiştirildiği karakolların için-den yapılan çekimlere de yer verildi.Yahudi yerleşimcilerin Batı Şe-ria'da Filistinlilere karşı gerçekleş-tirdikleri vahşeti anlatan "Kutsal İş-gal" (Holy Redemption) belgeseli iz-leyiciyle buluşacak.İsrail'in çok uzun yıllardır ablukaaltında tuttuğu ve yaklaşık 10 aydırda artarak sürdürdüğü "Gazze Soykı-rımını" dünya gündeminin üst sırala-rına çıkarmayı hedefleyen TRT, buamaçla önemli bir yapıma daha imzaattı.Çekimleri TRT World ekipleri ta-rafından işgal altındaki Filistin top-raklarında gerçekleştirilen belgese-lin özel gösterimi, 24 Ağustos'ta,15.00'te Atlas Sineması'nda yapıla-cak.Belgesel, Birleşmiş Milletler ileuluslararası toplumun büyük bir kıs-mının yasa dışı kabul ettiği Yahudiyerleşimcilerin Batı Şeria'da Filistin-lilere karşı gerçekleştirdikleri vahşe-ti, tanıklar ve faillerin gözünden, sesgetirecek çarpıcı görüntüler ve rö-portajlar eşliğinde dünyaya aktara-cak.
TRT World Araştırma Ekibi
zorlu bir sürecin ardından
belgeseli çektiBelgesel, TRT World AraştırmaEkibi'nin, 7 Ekim'de başlayan "GazzeSoykırımından" iki ay sonra Batı Şe-ria'daki radikal İsrailli grupların ara-sına zorlu bir süreçten sonra sızma-sıyla gerçekleştirildi.Filistin topraklarının işgalini göz-ler önüne seren belgeselde, İsrailmedyasının bile zaman zaman "İsra-il'in DAEŞ'i" diye tanımladığı "HilltopYouth" adlı radikal grubun yetiştiril-diği karakolların içinden yapılan çe-kimler de yer aldı.İsrailli aktivistler, eski İsrail as-kerleri, radikal yerleşimci liderler veİsrail parlamento üyeleriyle yapılanröportajların yanı sıra İsrail'in Filis-tinlileri yerinden etme stratejilerinive toprakların sistematik olarak ça-lınmasını işleyen belgeselde, yasadışı yerleşimlerin nasıl kurulduğu veFilistinlilerin evlerinin nasıl yıkıldığıortaya konuldu.Belgeselde yer alan önemli rö-portajlar arasında yerleşimcilerin li-deri Daniella Weiss, eski Hilltop Yo-uth üyesi Milletvekili Zvi Sukkot,eski İsrail Başbakanı Ehud Olmert,aktivist hukukçu Michael Sfard, Pea-ce-Now hareketi lideri Haget Ofran,İsrail ordusunda keskin nişancı ola-rak görev almış eski asker NadavWeiman yer aldı.
Özel gösterime gazeteci, ak-
tivist ve akademisyenler
katılacakBelgeselin özel gösterimine dün-yanın dört bir yanından ünlü gazete-ci, aktivist ve akademisyenlerin ka-tılması bekleniyor.Yahudi kökenli İngiliz Prof. IlanPappe, Nazi soykırımından kurtulanKanadalı doktor Gabor Mate'ninoğlu, yazar ve aktivist Aaron Mate,Avustralyalı aktivist ve tarihçi Ro-bert Martin, İsrailli gazeteci GideonLevy, Filistinli düşünür Prof. Dr. Samial-Arian, Amerikalı aktivist MedeaBenjamin, Gazze'deki son çatışmalarsırasında bölgede bulunan Filistinasıllı Kanadalı hemşire Ahmed Koutave Filistinli aktivist Issa Amro'nun,Filistinlilere uygulanan soykırımınfarklı yönlerini ve yaşananlara iliş-kin kritik bilgileri gösterimde pay-laşması da hedefleniyor.

TRT'nin "Kutsal 
İşgal" belgeseli 

Gazze soykırımına
dikkati çekiyor

Kültür ve Turizm Ba-kanlığı, Kütahya'nınTavşanlı ilçesindeyer alan Tavşanlı Hö-yük'te yapılan ar-keolojik kazılar so-nucunda, 3 bin 750yıllık ticaret bulun-tusu olan fayans si-lindir mührün günyüzüne çıkarıldığınıduyurdu.

Kütahya Tavşanlı Höyük'te
3 bin 750 yıllık fayans 

silindir mühür bulundu

Altın Koza Film 
Festivali'nde Uzun Metraj

Film Yarışması'nın 
finalistleri belli oldu
AdAnA'dA bu yıl 31. kez düzenlene-cek Uluslararası Adana Altın Koza FilmFestivali kapsamındaki Ulusal Uzun Met-raj Film Yarışması'nda 11 film jüri karşı-sına çıkacak.Festivalin sosyal medya hesabındanyapılan açıklamaya göre, 23-29 Eylül'degerçekleştirilecek Ulusal Uzun MetrajFilm Yarışması kapsamında 11 film fina-le kaldı.Feride Çiçekoğlu, Janet Barış ve Meh-met Açar'dan oluşan seçici kurulun de-ğerlendirmesi sonucu belirlenen VuslatSaraçoğlu'nun "Bildiğiniz Gibi Değil", Er-kan Tahhuşoğlu'nun "Döngü", TürkerSüer'in "Gecenin Kıyısı", Hikmet KeremÖzcan'ın "Hakkı", Murat Fıratoğlu'nun"Hemme'nin Öldüğü Günlerden Biri",Burak Çevik'in "Hiçbir Şey Yerinde De-ğil", Ceylan Özgün Özçelik'in "On Sani-ye", Doğuş Algün'ün "Ölü Mevsim", Zey-nep Köprülü'nün "Su Yüzü", Orhan İn-ce'nin "Umut" ve Gürcan Keltek'in "YeniŞafak Solarken" adlı filmleri, finalde jürikarşısına çıkacak.Bu yıl 28 Ağustos-7 Eylül'de kapıla-rını 81. kez açmaya hazırlanan VenedikFilm Festivali'nde dünya prömiyerini ya-pacak "Gecenin Kıyısı" ve "Hemme'ninÖldüğü Günlerden Biri", Karlovy VaryFilm Festivali'nde gösterilen "Hiçbir ŞeyYerinde Değil" ve Locarno Film Festiva-li'nin ana yarışmasında gösterilen "YeniŞafak Solarken", Türkiye'de ilk kez Ada-na'da izleyiciyle buluşacak.

AdıyAmAn'ın Besni il-çesinde, 1500 yıllık olduğudeğerlendirilen yapı kalın-tılarının bulunduğu bildi-rildi.Müze Müdürlüğü ekip-leri, bir ihbar üzerine ince-leme başlattıkları Oyratlıköyü kırsalında, bazı kalın-tılara rastladı.Alandaki çalışmaları ta-kip eden Müze MüdürüMehmet Alkan, gazetecile-re, alanda Roma dönemineait yapı kalıntılarının bu-lunduğunu söyledi.Kalıntıların yaklaşık1500 yıllık geçmişe sahipolduğunu dile getiren Al-kan, şöyle konuştu:"Besni ilçesi sınırındakalan bir alanda bulunmaktayız. Odönemin insanları muhtemelen bualanda belli bir süre yerleşim gör-müş ve daha sonra terk ederekbaşka yere yerleşmişler. Alandabirçok yapı kalıntıları mevcut vebu taşlar düzgün olmayan kesmetaşlardan yapılmış. Yaklaşık 4 dö-nümlük bir alanda bu yapılar oluş-turulmuş."

Sahanın korunması için tescilealınacağını ifade eden Alkan, "Ya-pıların bir kısmı yıkılarak günü-müze gelmiş. Doğu kısmında iseyer altına inen bazı yapılar var.Yaptığımız incelemelerin ardındanburadaki alanı, Şanlıurfa KültürVarlıklarını Koruma Bölge KuruluMüdürlüğüne tescile alınması içinsunacağız." dedi.

Adıyaman'da 1500 yıllık 
olduğu değerlendirilen 
yapı kalıntıları bulundu
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İSKİ, İstanbulluları su 
tasarrufuna davet eden Su 
Protokolü Kampanyası 
kapsamında yüzde 40 
tasarruf sağlayan su 
aparatı (perlatör) 
dağıtımına başladı. 

 
İstanbul Su ve Kanaliza

syon İdaresi (İSKİ), 
‘Damlaya Damlaya Gelecek 
Olur’, ‘Damlaya Damlaya 
Yaşam Olur’ ve ‘Damlaya 
Damlaya Umut Olur’ slo
ganlarıyla başlattığı Su Pro
tokolü Kampanyası ile su 
tasarrufunda farkındalık 
oluşturmaya devam ediyor. 
Musluk başlıklarına 
takılarak su akışını 
düzenleyen su aparatı 
(perlatör) dağıtımına baş
landı. 

 
ADRESLERE TESLİM 

EDİLİYOR 
 
Abonelerin su tasarruf 

aparatlarını almaları için 
Su Protokolü Kampa
nyasına katılmaları 
gerekiyor. Su protokolüne 
iski.istanbul adresi ya da İs
tanbul Senin uygulaması 
üzerinden katılım sağlan
abiliyor. Aboneler, “Su Pro
tokolüne Katıl” ya da “Su 
Ayak İzini Hesapla” sek
melerinden herhangi 
birine tıklayarak kampa
nyaya kolayca katılabilir ve 
teşekkür sertifikalarını ala
bilirler.  

 
Su Protokolü Kampa

nyası'na katılan aboneler 
isim ve soy isimlerinin yer 
aldığı teşekkür serti
fikalarını ve sayaç numar
alarını tasarruf@iski.gov.tr 

adresine gönderdikten 
sonra, tasarruf aparatları 
İSKİ personeli tarafından 
belirtilen adreslere teslim 
ediliyor. 

 
YÜZDE 40 ORANINDA 

TASARRUF  
 
Musluk başlıklarına 

takılan perlatörler, suyun 
akışını düzenleyerek su 
tüketimini azaltmada 
büyük katkı sağlıyor. 
Aparat, suyun akışını 
havayla karıştırarak kul
lanım miktarını azaltırken, 
su basıncını da koruyor. 
Böylece aboneler, musluk 
başlıklarına takılan per
latörler sayesinde yüzde 40 
oranında tasarruf sağlaya
biliyor.

Akıllı şehir vizyonuyla İstanbul’u gele
ceğe taşıyan Büyükşehir Belediyesi iştiraki 
BELBİM, iş dünyasının Oscar’ı kabul edilen 
ve dünyanın en prestijli ödüllerinden biri 
olan StevieInternational Business 
Awards’tan 7 ödül aldı. 

BELBİM, hayatı kolaylaştıran lider bir 
fintek şirketi olma amacıyla %100 diji
talleştirdiği ulaşım ödemeleri ve daha pek 
çok alternatif ödeme sisteminin hayata 
geçirilmesiyle inovasyon ve tasarım 
alanında eşsiz hizmetler sunuyor. İstan
bulkart’ın yalnızca toplu ulaşımda değil 
şehrin her noktasında geçerli bir ödeme 
aracına dönüşümü ve İstanbulkart Mo
bil’in fintek yolunda kat ettiği adımlarla 
çok sayıda ödülün sahibi oldu. Bugüne 
kadar fintek sektöründe kilit bir oyuncu 
olarak konumunu güçlendiren ve birçok 
ulusal ve uluslararası ödül kazanan BEL
BİM şimdi de Stevie International Business 
Awards ile uluslararası arenada başarısını 
kanıtladı. 

 
7 ÖDÜL BİRDEN 
Her geçen gün kalabalıklaşan şehir hay

atını kolaylaştırmak, sürdürülebilir ve kap
samlı şehirlerin oluşmasına destek olmak 
için çalışmalarına hız kesmeden devam 
eden BELBİM, Stevie International Busi
ness Awards’ta (IBA) 7 ödülün sahibi oldu. 

 “Yılın Şirketi” kategorisinde Altın Ödül 
“Taşımacılıkta Finansal Hizmetler” 

alanında Altın Ödül  
“Kamu Kuruluşları” alanında Bronz Ödül 
“Yılın En İnovatif Şirketi” kategorisinde 

Bronz Ödül  
“Fintek Çözümleri” alanında Altın Ödül 
“Ödeme Çözümleri” alanında Gümüş 

Ödül  
“Yılın Teknoloji Lideri” kategorisinde 

BELBİM CEO’su Nihat Narin ödül sahibi 

oldu. 
 
YILIN TEKNOLOJİ LİDERİ ÖDÜLÜ BEL

BİM GENEL MÜDÜRÜ’NE 
BELBİM’in başarılarına vizyonuyla geniş 

katkı sağlayan ve dijitalleşme yolcu
luğunda imzası bulunan, “Yılın Teknoloji 
Lideri” seçilen İBB Parekende Grup 
Başkanı ve BELBİM Genel Müdürü Nihat 
Narin, kazanılan ödüllerle ile ilgili “Alınan 
bu ödül, markamızın geçirdiği dönüşüm 
sürecini, İstanbulkart’ı, İstanbulkart 
Mobil’i ve megakent İstanbul’da sunduğu
muz hizmetleri global ölçekte anlatma fır
satı veriyor.  İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi’nin benimsediği genç, dinamik 
bakış açısı ve akıllı şehir vizyonuyla kul
landığımız teknolojileri kullanıcı dostu 
hale büründürmek adına örnek teşkil eden 
projeler geliştiriyoruz. Göreve geldiğimiz 
günden itibaren İstanbulkart’ın geçirdiği 
dönüşüm sürecini başkanımız Sn. Ekrem 
İmamoğlu’na ve sosyal belediyecilik bilin
ciyle çalışan ekiplerimize borçluyuz. Bu 
ödül BELBİM’in marka itibarını ve presti
jini artırırken bize uluslararası arenada iş 
birlikleri sağlama şansı da verecektir. İs
tanbullulara ödüllü hizmetler sunmaktan 
son derece mutluyuz” diye konuştu. 

 
Stevie International Business Awards 

Hakkında 
Stevie IBA Ödülleri 2002 yılından beri, iş 

dünyasında kazanılan başarıların ve kuru
luşların topluma sağladığı katkıların ödül
lendirilmesi, bunların uluslararası 
platformlarda duyurulması amacıyla ver
ilmektedir.Şirketlerin her alanından 
başarılarını takdir etmek için hazırlanan 
tek küresel ödül programıdır.

İSKİ TASARRUFLU SU APARATI 
DAĞITIMINA BAŞLADI TÜRK-İŞ VE HAK-İŞ GENEL 

MERKEZLERİNİ ZİYARET ETTİ

BELBİM’DEKİ DİJİTALLEŞME 
RÜZGARI ULUSLARARASI  

ARENADA ÖDÜLLE TAÇLANDI 

TBB ve İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
Türkİş ve Hakİş Genel Başkanlarıyla 
Ankara’da ayrı ayrı bir araya geldi. Benzer 
bir ziyareti İstanbul’da DİSK’e de gerçek
leştireceğini belirten İmamoğlu, “Emeğin 
temsilcisi olan konfederasyonların çalış
malarını çok önemsiyorum. Zira ülkem
izdeki hak, hukuk kavramının en temel 
duygusu orada yaşanıyor, orada 
hissediliyor. Hem sizlerin kurumsal deney
imi hem bizlerin süreci yönetme konusun
daki, şeffaf ve ortak masada, ortak akılla 
çalışma prensibimiz, umuyorum İstan
bul'da sağlıklı sonuçlar versin, Türkiye’ye 
örnek olsun. Bunun yanı sıra, TBB Başkanı 
olarak da bir yanıyla toplu iş sö
zleşmelerinin dengeli bir biçimde 
yönetilmesini, hizmetin aksamadan 
sürecin olgunlaşmasının diliyoruz bütün 
yerel yönetimlerimiz adına” dedi.  

Türkiye Belediyeler Birliği (TBB) ve İs
tanbul Büyükşehir Belediye (İBB) Başkanı 
Ekrem İmamoğlu, Türkİş ve Hakİş Kon
federasyonlarının Genel Başkanlarını, 
Ankara’da Çankaya’daki genel merkez bi
nalarında ziyaret etti. İmamoğlu, sabah 
saatlerinde yaptığı ziyaretlerin ilkini, 
Türkİş Genel Başkanı Ergün Atalay’a 
gerçekleştirdi. Türkİş’in Türkiye’nin en 
önemli emek örgütlenmelerinden biri 
olduğunun altını çizen İmamoğlu, “Türk
İş’i ziyaret etmek, benim için onur elbette. 
Türkiye'nin ekonomik zorlukları son 
süreçte malumunuz. Tabii burada en 
önemli konu, ücretli kesimin özellikle 
sıkıntıları, sorunları olduğunun da farkın
dayız” dedi. 

 
“TÜRKİYE'DEKİ EKONOMİK 

DARALMA, BÜTÜN KURUMKURU
LUŞLARI ETKİLİYOR” 

Türkİş’in bu konuda yoğun bir mü
cadele verdiğini belirten İmamoğlu, “Tabii 
bir yanıyla da çalışan kesimin önemli bir 
hattı da yerel yönetimler. Bu bağlamda 
yerel yönetimlerin de kendi bir kısım 
ekonomik sıkıntıları, aslında Türkiye'deki 
ekonomik daralma, bütün kurumkuru
luşları etkiliyor. Ama bu bağlamda, ülke 
genelinde de güçlü bir denge kurulması 
gerekiyor. Bu noktada hem sizlerin ku
rumsal deneyimi hem bizlerin süreci 
yönetme konusundaki, şeffaf ve ortak 
masada, ortak akılla çalışma prensibimiz, 
umuyorum İstanbul'da sağlıklı sonuçlar 
versin, Türkiye’ye örnek olsun. Bunun 
yanı sıra, Türkiye Belediyeler Birliği 
Başkanı olarak da bir yanıyla toplu iş sö
zleşmelerinin dengeli bir biçimde 
yönetilmesini, hizmetin aksamadan 
sürecin olgunlaşmasının diliyoruz bütün 
yerel yönetimlerimiz adına. Tabii bir 
başka husus da elbette ki Türkİş'i ziyaret 
etmek, benim için bir gurur vesilesiydi. 
Tüm sendikalarımız çok kıymetli. Önemli 
bir endüstriyel ilişkiler hattını oluşturuy
orlar. Sizlere nice başarılı görevler diliyo
rum. Bütün yönetim kurulunuza, bütün 
çalışma arkadaşlarınıza, emeğe verdiğiniz 
hizmetten dolayı da ben de bir kamu yö
neticisi olarak, teşekkür ediyorum” diye 
konuştu. 

 
ATALAY: “81 İLDE EYLEMDEYİZ” 
Türkİş Genel Başkanı Atalay’da ziyareti 

nedeniyle teşekkür ettiği İmamoğlu ile 
“Kurum, 73 yıllık bir kurum. Bina, 55 yıllık 

bina. Ben, 12. başkanıyım. 454 tane bize 
bağlı sendika var Türkiye'de. Yani 454 
tane 81 il temsilcisi var, 5 bölge temsilcisi 
var. Şu anda takriben 282 bin normal aidat 
ödeyen işçi var. İLO’da, G20’de, Yüksek 
Hakem’de; asgari ücrette Türkiye'nin tem
silcisi Türkİş. Bugün öyle denk geldi ki; 
bugün, 81 ilde, sabah 11.0012.00 
arasında eylem yapılıyor. Onu akşam 
17.00’ye aldık. Buraya geldik. 7 bölgeye 
gittik geçen hafta. Ben, Trabzon'daydım 
çarşamba günü. Diyarbakır'daydım, 
İzmir'deydim. Şimdi 81 bölge var bugün. 
Haftaya salı günü Çankırı mitingi var. 
Hayırlısıyla Zonguldak var” bilgilerini pay
laştı. 

 
İKİNCİ DURAK: HAKİŞ  
İmamoğlu’nun Türkİş’ten sonraki 

adresi Hakİş oldu. Burada Hakİş Genel 
Başkanı Mahmut Arslan ve çalışma 
arkadaşlarıyla bir araya gelen İmamoğlu, 
İstanbul’da da DİSK Genel Merkezi’ne 
benzer bir ziyaret gerçekleştireceğini be
lirtti. “Emeğin temsilcisi olan konfederasy
onların çalışmalarını çok önemsiyorum” 
diyen İmamoğlu, “Zira ülkemizdeki belki 
de hak, hukuk kavramının en temel duy
gusu orada yaşanıyor, orada hissediliyor. 
Ve bu yönüyle hakkın teslim edilmesi nok
tasında, tarafların uzlaşma kültürüyle, 
ortak akılla, şeffaflıkla… Neye ihtiyaç var? 
Kurumlar nasıl baki kılınabilir? Emeğin 
içinde olan iş gücünün hakkı, hukuku nasıl 
korunabilir? Karşılıklı bir kurumsallıkla 
ele alınmasında çok tarihi, çok mühim 
görevler yapan kuruluşlarımız konfed
erasyonlar. Bu bağlamda Hakİş'in de 
görevinde, bu sorumluluğunda başarılar 
diliyorum” ifadelerini kullandı. 

 
“EKONOMİK SIKINTILARIN 

YÜKÜNÜN ÜCRETLİ KESİMİN SIRTINDA 
OLDUĞUNU BİLEN BİR YÖNETİCİYİM” 

“Ülkemizin son dönemde yaşadığı 
ekonomik sıkıntıların yükünün büyük bir 
bölümünün, özellikle ücretli kesimin 
sırtında olduğunu bilen bir yöneticiyim” 
diyen İmamoğlu, şunları söyledi: 

“Ülkemizde yaşanan ekonomik sıkın
tıların, bu yükün, sadece işi gücü olarak bu 
ücretli kesimin sırtında olmasının 
kaldırılabilir bir yük olmadığını da biliyo
rum. Ancak ifade etmek gerekir ki, kurum
larımız da ciddi bir ekonomik sıkıntı 
çekiyor ve çekecek. Öyle gözüküyor. 
Ülkemizdeki ekonomik daralma, ne yazık 
ki hepimizi çok zor günlere doğru 
götürüyor. Umarım tahmin ettiğimizden 
daha hızlı, daha az sıkıntıyla bu ekonomik 
krizler, sıkıntılar aşılır. Sonuçta bu ülkenin, 
hepimizin, ülkenin iyi olmasını dileriz. Ve 
bu yönüyle bu sıkıntılı günlerin hızla aşıl
masını arzu ederiz. Bu kapsamda, dengeli 
bir sürecin toplu iş sözleşmelerinde 
yaşanmasını arzu ediyorum. Tabii ki in
sanlarımızın hakkı, hukuku korunacak 
ama kurumlarımızın da yaşaması ve 
yaşatılması şart. Bu yönüyle, bu dengeyle 
kabul edilmesini arzu ederim. Ben tabii bu 
cümlelerimi İBB Başkanı olarak kur
duğum kadar, TBB Başkanı olarak da bu 
duygularımı ifade ediyorum. Ve bu 
söylediğim cümlelerin bütün 
belediyelerin, tahmin ediyorum ki, duygu
larının ifadesidir.” 

 

ARSLAN: “İBB’YLE YAŞADIĞIMIZ ZOR
LUKLARI MÜZAKERE İLE SOSYAL 
DİYALOGLA, KARŞILIKLI GÖRÜŞEREK 
ÇÖZDÜK” 
İmamoğlu ve beraberindeki heyete zi

yaretlerinden dolayı teşekkürlerini sunan 
Hakİş Genel Başkanı Arslan da konuş
masında özetle şu ifadeleri kullandı: 

“Hakİş Konfederasyonu olarak, altıncı 
yılına giren İBB Başkanlığı döneminizde, 
evet başlangıçta bazı sıkıntılar yaşadık. 
Bütün bu süreçlerde yaşadığımız zorluk
ları, müzakere ile sosyal diyalogla, 
karşılıklı görüşerek, hemen hemen bütün 
sorunlarımızı çözebildik. Bundan dolayı 
tebrik ediyorum, teşekkür ediyorum. 
Gerek toplu sözleşmelerin yürütülmesi 
sırasında, gerek toplu sözleşmelerinin 
uygulanması sürecinde, gerekse daha son
raki ikili ilişkilerimizde son derece başarılı 
bir anlayış geliştirdik. Tabii bu, her iki 
tarafın da ortaya koyduğu iradeyle ilgili. 
Sorunların çözümü için, başta Yiğit Bey 
(Yiğit Oğuz Duman) olmak üzere, diğer 
profesyonellerle yaptığımız görüşmelerde, 
çözüm odaklı çalıştık. Toplu sözleşmel
erde çok sayıda çeşitli faaliyetler, çeşitli 
konu ve yönlendirmelere rağmen, 
arkadaşlarımız son derece soğukkanlı ve 
makul noktada hareket ettiler.” 

 
ARSLAN’DAN İMAMOĞLU’NA: “EN İY

İSİNİ YAPMA ÇABANIZI KUTLUYORUZ, 
TEBRİK EDİYORUZ” 

“İstanbul'un aslında yaşayacağı her 
olumsuzluk, Türkiye'nin yaşayacağı olum
suzluktur. Onun farkındayız. Tabii ki 
çalışanlarımızın hem aldıkları ücretler 
hem yaptıkları işler konusunda mükem
mel değiliz. Orada sorunlarımız var. Bu 
sorunların çözümü konusunda biz hem 
işçilerin ne talep ettiklerini, nasıl çalışmak 
istediklerini, ne istediklerinin farkında 
olarak, bir taraftan da belediyemizin bu 
konuda yapabileceklerini de dikkate 
alarak bir denge politikasını yürüt
tüğümüzü ifade edebilirim. Sizlerin bu 
konuda, ücret konusunda, bugüne kadar 
İstanbul'la ilgili, Türkiye'deki genel 
ekonomik şartları, diğer belediyelerin 
şartlarını dikkate alarak en iyisini yapma 
çabanızı kutluyoruz, tebrik ediyoruz.” 

 
“ÇALIŞANLARIN YÜZDE 60’I KIDEM 

TAZMİNATLARINI ALIR ALMAZ İSTAN
BUL'DAN AYRILMAK İSTİYOR” 

 
“Bütün bunlara rağmen, İstanbul'da 

yaşamak çok zor. Bizim işçilerle yap
tığımız bir araştırma var. Araştırmada, 
çalışanların yüzde 60’ı kıdem tazminat
larını alır almaz İstanbul'dan ayrılmak is
tiyor. Sebeplerden bir tanesi de kira. 
İstanbul'un en köşe, en uzak bölgelerinde 
bile, gerçekten kira artışlarına ve onun ge
tirdiği diğer zorlukları ilk kez duyduk biz. 
Zaman zaman bu sıkıntıları yaşadık 
Türkiye'de. İlk kez kamu görevlilerinin İs
tanbul'da, işçilerin, ayrılmak istemeleri 
bizi üzüyor gerçekten. O, önemli bir sorun. 
Buna rağmen, arkadaşlarımızın hiçbirisi, 
‘zor şartlar’ deyip, işlerinde motivasy
onunu kaybetmiyorlar. Bu çok önemli.”

Dünya Açık Su Yüzme Birliği (WOWSA) 
tarafından 2016’da “En İyi Açık Su Yüzme 
Organizasyonu” seçilen Samsung Boğaziçi 
Kıtalararası Yüzme Yarışı İBB’nin destek
leri ile 36’ncı kez kıtaları kulaçla birleştire
cek. Türkiye Milli Olimpiyat Komitesi 
(TMOK) tarafından “Herkes İçin Spor” 
temasıyla düzenlenen yarışta 2 bin 
800’den fazla yerli ve yabancı sporcu 
Boğaz’ın serin sularında birincilik mücade
lesi verecek.  

Her yıl Türkiye’den ve dünyanın dört bir 
yanından binlerce kişinin başvurduğu 
Samsung Boğaziçi Kıtalararası Yüzme 
Yarışı, TMOK tarafından 25 Ağustos’ta 
36’ncı kez düzenlenecek. İBB, dünyada kı
taları kulaçlarla birleştiren tek yarış olma 
özeliği taşıyan etkinliğe birçok birim ve işti
rakiyle destek verecek. İBB Gençlik ve Spor 
Müdürlüğü’nün koordinasyonunda verile
cek olan destekler arasında yüzücüleri 
başlangıç noktasına taşıyacak hidrolik ram
palı 3 gemi, ücretsiz toplu ulaşım, otopark 
hizmeti, temizlik ve atık yönetimi, tanıtım 
ve personel desteği gibi pek çok seçenek 
yer alıyor. 

 
2 BİN 800’DEN FAZLA  

SPORCU YÜZECEK 
 
Bu yıl 5 kıtadan bin 186’sı kadın, 2 bin 

935’i erkek olmak üzere 4 bin 121 kişinin 
başvuru yaptığı belirtilen organizasyona 
Türkiye dahil olmak üzere 77 ülkeden 2 
bin 836 yüzücünün katılması bekleniyor.  

 
İBB BİRÇOK BİRİMİ VE İŞTİRAKİ  
İLE DESTEK VERİYOR 
 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi de birçok 

birimi ve iştiraki ile “Herkes İçin Spor” 
temasıyla gerçekleştirilecek olan etkinliğin 
en iyi şekilde düzenlemesine katkı sağlaya
cak. İBB Gençlik ve Spor Müdürlüğü’nün 
koordinasyonunda organizasyona destek 
veren İBB, başlangıç müdahale aracını da 
hazır olarak bulunduracak. İBB toplanma 
ve bitiş alanı olan Kuruçeşme Cemil Topu
zlu Parkı’nda, yarışın yüzme rotasında ve 
kıyılardaki temizlik ve atık yönetimi çalış
malarını da yürütecek.  
İhtiyaç duyulan tüm alanlarda gerekli 

araç ve personel desteğini de sağlayacak 
olan İBB parkta düzenleme ve peyzaj çalış
malarını üstlendi. Buradaki çalışmalar kap
samında oturma ünitelerinin temini, 
parktaki çökmelerin düzeltilmesi ve çim 
bakımı gibi çalışmalar yapılacak.  
İBB, yüzücüleri yarışın başlangıç noktası 

olan Kanlıca iskelesine taşıyacak olan ve 
burada da suya girmelerini sağlayacak 
hidrolik rampalı 3 gemiyi sporcuların 
hizmetine sunacak. Bunlarla birlikte her 
birinin boyu en az 15 metre, genişliği 8 
metre olan 2 adet duba, vapurlarda kul
lanılan 6 adet yolcu iskelesi ve gemiden 
gemiye geçişi sağlayan 2 adet köprü iske
lesinin temini de etkinlik için verilecek 
destekler arasında yer alacak. 

Güvenlik botları için dar iskele yapımı ve 

20 adet seyyar duş kurulması da İBB ekip
leri tarafından gerçekleştirilecek. Cemil 
Topuzlu Parkı yakınında yer alan ve İS
PARK sorumluluğunda olan otopark 23
2425 Ağustos 2024 tarihlerinde 
görevlilerin araçlarına ücretsiz olarak 
hizmet verecek.  

 
SPORCU, HAKEM, GÖREVLİ VE 

GÖNÜLLÜLERE ÜCRETSİZ TOPLU 
ULAŞIM  

 
Akreditasyon kartı olan sporcu, görevli, 

hakem ve gönüllülerin yarış günü alana 
gidip gelebilmesi için toplu ulaşım 
araçlarını ücretsiz olarak kullanabilme 
imkanının sağlanması İBB tarafından 
etkinlik için verilecek önemli destekler 

arasında yer alıyor.  
İBB ayrıca etkinliğin tanıtımına da katkı 

sağlıyor. Açık alanlarda İBB’ye ait reklam 
mecraları ile toplu ulaşım araçlarında ve 
yolcu bekleme salonlarında organizasyonla 
ilgili olarak hazırlanan tanıtım içeriklerinin 
ücretsiz olarak gösterimi sağlanıyor. 

KITALARARASI TEK YÜZME YARIŞINA İBB’DEN TAM DESTEK 
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Türkiye Sigorta Basketbol Süper Li-gi'nde 2024-2025 sezonunun fikstür çekimiyapıldı. Ligde normal sezon 4 Ekim'de başla-yacak ve 19 Mayıs'ta tamamlanacak.Basketbol Gelişim Merkezi'nde ilk kezgerçekleştirilen fikstür çekimine, Türkiye Bas-ketbol Federasyonu (TBF) Başkanı HidayetTürkoğlu ve yönetim kurulu üyeleri ile kulüptemsilcileri katıldı.16 takımın mücadele edeceği BasketbolSüper Ligi'nde yeni sezon, 4 Ekim'de başlaya-cak. 19 Mayıs'ta tamamlanacak normal se-zonda ilk 6'da yer alan takımlar doğrudanplay-off oynama hakkı elde edecek.Ligde bu sezon play-in formatı uygulana-cak. Play-off aşamasında mücadele edecekson 2 ekip, normal sezonu 7, 8, 9 ve 10'uncusırada bitirenler arasındaki play-in aşamasıy-la belirlenecek. Normal sezonun 7 ile 8'incisiarasındaki maçın galibi, play-off'lara yüksele-cek 7. takım olacak. Mağlup olan ekip ise 9 ile10'uncu arasındaki mücadelenin kazananıylakarşılaşacak. Bu müsabakanın galibi ise 8. sı-radan play-off bileti alacak.Normal sezonu son 2 sırada tamamlayanekipler ise küme düşecek.Ligde ilk hafta müsabakalarının programışöyle:Yukatel Merkezefendi Belediyesi Basket-Mersin SporFenerbahçe Beko-Onvo BüyükçekmeceBasketbolAnadolu Efes-YalovasporTürk Telekom-GalatasarayBahçeşehir Koleji-KarşıyakaTOFAŞ-Beşiktaş FibabankaManisa Basket-BursasporAliağa Petkimspor-Darüşşafaka Lassa

Basketbol Süper Ligi'nde
2024-2025 sezonu 

fikstür çekimi yapıldı

Türkiye Basketbol Federasyonu(TBF) Başkanı Hidayet Türkoğlu, yaptıklarıformat (play-in) ve yabancı kuralı değişik-liğiyle Türkiye Sigorta Basketbol Süper Li-gi'nde 2024-2025 sezonunun daha heye-canlı geçmesini ümit ettiğini söyledi.Hidayet Türkoğlu, Basketbol GelişimMerkezi'nde düzenlenen Basketbol SüperLigi 2024-2025 sezonu fikstür çekimininardından basın mensuplarına açıklamalar-da bulundu.Bu sezon ligde uygulanacak play-in for-matı ve yabancı kuralıyla (4+3) ilgili görüş-lerini paylaşan Hidayet Türkoğlu, şu ifade-leri kullandı:"İnanıyorum ki sezon sonuna kadarherkesin daha fazla heyecan duyacağı birsüreç olacak. Bu heyecan, ligin kalitesi, gö-rünürlüğü ve daha çok maç oynanması an-lamında önemli olacak. Kulüplerle yaptığı-mız istişare sonucunda Türk oyuncularındaha fazla süre bulması anlamında bir for-mat tercih ettik. Herkes 4+3 yabancı fazlasıolarak düşünüyor ama amacımız Türksporcularının daha fazla süre alması. Hemkulüpler, hem milli takım bazında başarılıbir süreç geçirmek istiyoruz. Özellikle son6 seneye baktığınız zaman kulüplerimizAvrupa'da önemli başarılara imza attı.Özellikle Türk oyuncuların maç sonları ilk5'in içerisinde olup, önemli ve kritik süreç-lerde o heyecanın bir parçası olmalarınıdüşündüğümüz için böyle bir değişiklikyaptık. Bu süreci beraber yakından takipedeceğiz." Basketbol Gelişim Merkezi'ninson durumu hakkında bilgi veren Türkoğ-lu, şunları kaydetti: "2024-2025, bizim içinayrı bir sezon. Kura çekimini Basketbol Ge-lişim Merkezi'nde yapmak istedik. İnşallaheylül ayının ortalarında Sayın Cumhurbaş-kanımız Recep Tayyip Erdoğan'ın katılı-mıyla Basketbol Gelişim Merkezi'ni Türkbasketboluna kazandırmış olacağız. Onunheyecanı içindeyiz. Şu an bulunduğumuzbölüm, tesisimizin A bloğu. Burası milli ta-kımlar için ayarladığımız ve her fırsat bul-duğu zaman antrenman yapabileceği biryer olacak. Hemen yan tarafından 10 binkişilik salonumuz var. Önümüzdeki sezon-dan itibaren Anadolu Efes ile Galatasaraybu tesisten yararlanacak. Basketbol Geli-şim Merkezi'ni ülkemize kazandırmaktandolayı çok mutluluk duyuyoruz. Bizlere bumutluluğu yaşatan Sayın Cumhurbaşkanı-mıza ne kadar teşekkür etsek azdır. İlkgünden beri bu tesisi kendilerine sunduğu-muzda her zaman arkasında durdu. Baştaİstanbul kulüplerimiz, sonra da tüm takım-larımızın yararlanabileceği bir sistem oluş-turmayı planlıyoruz. Bu sezon lige katılanMersin Spor ve Yalovaspor'a 'Hoş geldiniz'diyorum. Avrupa'da da bizi temsil edecektüm takımlarımıza başarılar diliyorum."

Hidayet Türkoğlu,
Basketbol Süper 

Ligi'nde yeni sezonun
daha heyecanlı 

geçeceğini ümit ediyor

Türkiye Okçuluk FederasyonuBaşkanı Abdullah Topaloğlu, Paris2024 Olimpiyat Oyunları'nı başarılıgeçirdiklerini söyledi.Abdullah Topaloğlu, AA muhabiri-ne yaptığı açıklamada, Tokyo2020'den sonra Paris 2024'te de ma-dalya alarak tarihe geçtiklerini dile ge-tirdi. Klasik Yay Erkek Milli Takımı'nınParis 2024'te kazandığı bronz madal-yanın önemine dikkati çeken Topaloğ-lu, "Tokyo'daki altın madalyadan son-ra Paris 2024'ü de bronz madalyaylatamamladık. Önemi de takım madal-yası olması. Ülkemize takım madalyasıkazandıran ilk branş olduk. Hem ok-çuluk açısından hem de Türk sporuaçısından çok değerli bir madalyaydı.Federasyon olarak Paris 2024 Olimpi-yat Oyunları'nı düşündüğümüz gibitamamladık. Daha iyisi olabilirdi amaçok büyük kazançlar elde ettik." ifade-lerini kullandı. Mete Gazoz'un birey-selde madalya alamamasını çok takıl-

madıklarını ifade eden Topaloğlu, "Birsporcu her zaman şampiyon olamaz,madalya alamaz. Mete Gazoz'un takımiçindeki başarısı ön plandaydı buolimpiyatta. Mete, bizim gözbebeği-miz. Takım madalyası alınırken diğersporcularımız Ulaş ve Abdullah'ı daunutmamak gerekir. Son derece başa-rılı bir olimpiyat geçirdik. Sporcuları-mız 3 yıllık çalışmalarının karşılığınıda madalyayla aldı." diye konuştu.Abdullah Topaloğlu, 2028 Los An-geles Olimpiyat Oyunları'nda daha ba-şarılı olacaklarına inandığını belirtti.Gelecek vadeden bir takıma sahipolduklarını aktaran Topaloğlu, "2028Los Angeles'ta daha da iyi olacağız.17 yaşındaki Elif Berra Gökkır kızı-mız 2028'in en önemli silahı olacak.Onu da en iyi şekilde hazırlayacağız.Mete Gazoz, Abdullah ve Ulaş yineolacak. Ama bunun yanında bir takı-mımız daha olacak." değerlendirme-sinde bulundu.

Trendyol Süper Ligekiplerinden Çaykur Rizes-por'da, kulüp başkanı İbra-him Turgut, takımın her se-zon üst sıralara oynamasınıistediklerini belirtti.Turgut, yaptığı yazılı açık-lamada, duygularıyla oyna-yan ama profesyonelliğin hertürlü şartını ortaya koyan birhis takımı olmak için çalıştık-larını ifade etti.Çaykur Rizespor'un birsevda olduğunu vurgulayanTurgut, "Bu sevdayı Avrupahayaline ulaştırmayı hedefliyoruz.Bu hedefe ulaşmak için eksiklerimi-zi gidermeye çalışıyoruz. Takımailaveler yapılması için çalışıyoruz.İnşallah daha güçlü, başarılı, yukarıdoğru oynayan bir takım olacağımı-za inanıyorum." değerlendirmesin-de bulundu.Turgut, Çaykur Rizespor'un baş-ta taraftarlarıyla bir aile olduğunaişaret ederek, "Oyuncusu, hocası ve

yönetimiyle güçlü bir aileyiz. Bu ai-leye bir forvet, bir orta saha ve ayrı-ca Emirhan Topçu'nun yerine de birstoper transferi yapmayı düşünüyo-ruz. Çok yoğun bir çalışma var. Ho-camızın isteği doğrultusunda elimi-zi çabuk tutarak transferleri sonuç-landırmak istiyoruz." ifadelerinikullandı.Rize'yi ve Çaykur Rizespor’u çoksevdiğini belirten Turgut, şunlarıkaydetti:

"Çaykur Rizespor bi-zim ortak paydamız. Bü-tün Rizelilerin gönlünetaht kurmuş ortak pay-da. Elbette bizim hedefi-miz takımın en üst başa-rıya ulaşması. ÇaykurRizespor'u bir adımdaha ileriye götürmeyeve bütün kesimlerindesteğiyle ne yapılmasıgerekiyorsa onu yapma-ya çalışıyoruz. Gönlü-müzden geçen ÇaykurRizespor her sezon üstsıralara oynasın. Bu hedeflerimizinşallah gerçekleşir. Bu seneki he-defimize ulaşmak için çok çalışıyo-ruz. Hocamız bizim için büyük birşans. Çok iyi bir birlikteliğimiz var.İnşallah İlhan hocamız ile daha iyibaşarılara imza atacağımıza inanı-yorum." Turgut, şehir merkezindetaraftarların ulaşımını kolaylaştıra-cak bilet noktası çalışması yürüt-tüklerini bildirdi.

Gaziantep FK, 
maçsız geçecek 

2 haftayı iyi 
değerlendirmek istiyor

Trendyol Süper Lig ekiple-rinden Gaziantep FK, ertelenenGalatasaray maçı ile 4. haftayı baygeçmesi dolayısıyla oluşacak süre-yi iyi değerlendirmek istiyor.Güneydoğu temsilcisi, 6. sezo-nunu geçirdiği Süper Lig'de 2024-2025 sezonuna deplasmanda Si-pay Bodrum FK galibiyetiyle başla-dı. Ligin 2. haftasındaki Samsuns-por karşılaşmasıyla taraftarıönünde sahaya çıkan kırmızı-si-yahlılar, bu karşılaşmadan 1-0mağlup ayrıldı.Evinde aldığı mağlubiyetle ta-raftarını üzen Güneydoğu temsilci-si, Süper Lig'deki 3. haftada oyna-nacak olan Galatasaray maçınınertelenmesi ve 4. haftayı bay geç-mesi dolayısıyla oluşacak süreyiiyi değerlendirmek istiyor. Gazian-tep FK Başkanı Memik Yılmaz, AAmuhabirine, şu ana kadar 13transfer yaparak neredeyse yenibir takım kurduklarını söyledi.

Türkiye Özel Sporcular Spor Fede-rasyonu Başkanı Birol Aydın, 28 Ağus-tos'ta başlayacak oyunlar için hazırlık-larını AA muhabirine değerlendirdi.Paris 2024 Paralimpik Oyunları'na8 sporcuyla hazır olduklarını anlatanAydın, şunları söyledi:"Her yerde söylüyoruz, son yıllardaengellilere verilen imkanlarla bütün en-gelli sporunda altın çağımızı yaşıyoruz.Cumhuriyet tarihinde özel sporcular,paralimpik oyunlara 2012 ve 2016 bi-rer sporcuyla daha sonra 2020 TokyoParalimpik Oyunları'na 3 sporcuyla gi-diyor. Paris 2024'e tarihi bir başarı sağ-ladık ve 8 sporcuyla katılıyoruz. Özelsporcuların paralimpik oyunlara katıla-bilmesi için dünyada tek klasmanda ilk10'a girmesi gerekiyor."Paris 2024'te masa tenisinde özelsporcu Ebru Acer ile altın madalya ka-zanacaklarına inandığını belirten Ay-dın, "Şu anda Avrupa'da ve dünyada birnumara olan özel sporcularımız inşal-lah bir seviye daha yükselerek bu işinen üst tepesi paralimpik oyunlarda ol-mayan madalyamızı inşallah Paris'tealacağız. Paris'ten Türkiye'deki bütünözel çocuk annelerine ve babalarına'Benim çocuğum da başarabilir.' dedir-terek döneceğiz. Belki bu sayede bütünözel çocuklar, masa tenisi ve spora yön-lenecekler." ifadelerini kullandı.

Paralimpik oyunlar için yıllarcauzun bir planla çok iyi hazırlandıklarınıvurgulayan Aydın, "Masa tenisinde birsporcuyla atletizmde de 7 sporcuyla ka-tılıyoruz. İnşallah atletizmden de ma-dalya gelecek. Emeği geçen bütün yolarkadaşlarıma, antrenörlerime, idareci-lerime, ailelerine hepsine çok teşekkürediyorum. Mesela Ebru Acer'in antre-nörü Bülent Baran hiçbir ücret alma-dan, sadece gönlünü koyarak çalıştırı-yor. Atletizmde Aytunç Göz kardeşim vediğer antrenörlerim hepsi yüreğini ko-yarak bu çocuklarla çalışıyorlar." diyekonuştu. Özel çocukların psikolojileri-nin de değişken olduğunu ifade edenAydın, "Ama Paris'te Ebru Acer ile biraltın madalya diyorum. İkincisi AyselÖnder ile İzmir'deki dört yüz metre ko-şucumuz, onun dışında uzun atlamadaFatma Damla Altın, Esra Bayrak, onunyanında gülle atmada Ebrar Keskin ileMuhammet Atıcı, bunlar da inşallahmadalya alacaklar. İnşallah Cumhuriyet

tarihinde alınamayan ve 100 yılda gel-meyen bu madalyayı Paris'ten getirerekTürk milletine armağan edeceğiz. Tür-kiye'ye döndüğümüzde madalyalarımı-zı ilk Sayın Cumhurbaşkanımıza götü-receğiz." ifadelerini kullandı.
"Son viraja girdik"Spora ilkokul 2. sınıfta başladığınıdile getiren Ebru Acer, 2023'te FransaVichy'de yapılan VIRTUS Global Oyun-ları'nda masa tenisinde dünya şampiyo-nu olduğunu ve Paris kotası aldığını ha-tırlattı. Hazırlıklarına devam ettiğinikaydeden Ebru, "Günde çift antrenmanyapıyoruz. Son viraja girdik, altın ma-dalya için çok çalışmamız gerekiyor."diye konuştu.Ankara'da 15 yıldır masa tenisineçalıştığını belirten Ebru Acer, "İnşallahParis 2024 Paralimpik Oyunları'nda al-tın madalya alıp ülkeme güzel bir şekil-de dönmek istiyorum. Çok çalışıyoruz,10 gün kaldı. Madalyamı federasyon

başkanımıza, hocama, aileme bütünherkese armağan edeceğim. Biz iki kızkardeşiz, kardeşim de masa tenisçionunla beraber antrenmanları yapıyo-ruz." dedi.Ebru Acer, Paris'te madalya kazana-rak TOHM'da özel sporcuların da fotoğ-rafının asılmasını istediğini söyledi.
Ebrar Keskin: "Paris'ten ül-
keme madalyayla dönece-
ğim"Paris Paralimpik Oyunları'na gülleatmada kota alan özel sporcu EbrarKeskin, şunları söyledi:"Paris Paralimpik Oyunları'na gün-de çift antrenman yaparak 6 aydır ha-zırlanıyoruz. Çok yoğun bir süreçtengeçiyoruz, az kaldı, ülkemi en iyi şekil-de temsil etmek istiyorum, hazırım. Pa-ris'ten ülkeme madalyayla döneceğim,rengini söyleyemiyorum ama kürsüdeolacağım. İstiklal Marşı'mızı inşallahdinleteceğim."

Özel sporcular, Paris 2024'e
madalya için gidecek

Turgut: Gönlümüzden geçen Çaykur 
Rizespor her sezon üst sıralara oynasın

Türk okçuluğu, Paris 2024'ü istediği gibi geçirdi

Paralimpik Oyunlariçin kota alan özelsporcular, Paris2024 hazırlıklarınımadalya hedefiylesürdürüyorlar.
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KVKK'den çocukların kişisel 
veri güvenliğinin 

 sağlanması için öneriler 
Kişisel Verileri Koruma Kurumu (KVKK), 

çocuklar ve ebeveynlerinin, internet, sosyal 
medya ve dijital oyun platformlarında kişisel 
verilerini korumaları için alabilecekleri tedbir
leri paylaştı.KVKK'nin yayımladığı "Dijital 
Çağda Mahremiyet: Çocukların Kişisel Veri
lerinin Korunması" bülteninde, dijitalleşen 
dünyada çocukların çok erken yaşlarda internet 
ve sosyal medyayla tanıştığına, aktif birer kul
lanıcı olduklarına işaret edildi.Çocukların doğ
dukları andan itibaren ebeveynleri, küçük 
yaşlardan itibaren de kendileri tarafından pay
laşılan kişisel verileri ile çevrim içi kimliklere 
sahip olduğu aktarılan bültende, ailelerin, 
çocuğun kişisel verisi ve mahremiyetini koru
ması için dikkat etmesi gerekenler şu şekilde 
sıralandı:"Dijital yaşamın bir gereği olarak 
çocuklarınızı kişisel veri, mahremiyet, isten
meyen (spam) ve önemsiz (junk) elektronik 
postalar gibi konular hakkında bilgilendirin ve 
bunun gündelik sohbetinizin bir parçası ol
masını sağlayın. Çocuğunuza yönelik kişisel veri 
işleyen ürün ve hizmetlerin bilgilendirici 
metinlerini okuyun. Mahremiyetlerine saygılı 
olacak şekilde, çocuklarınızın çevrim içi ak
tivitelerine dahil olmak için vakit ayırın ve on
ları çevrim içi güvenlik hakkında bilgilendirin. 
Çocuklarınızın kişisel verilerini ve özellikle fo
toğraflarını çevrim içi ortamlarda herkese açık 
bir şekilde paylaşmayın. Çocuklarınızın sahip 
olduğu veya kullandığı bilgisayar, cep telefonu 
veya oyun konsolları için internet filtreleme 
özelliği kullanabileceğinizi unutmayın. 

Çocuğunuzun sosyal medya hesabının 
gizli/onaya tabi olması, kişisel verilerine sınırlı 
ve tanıdığı bir çevre tarafından ulaşılmasını 
sağlar. Sosyal medya kullanımı sırasında gerekli 
olmadıkça kamera kapağının ve mikrofonun ka
palı olması olası ihlallerden çocuğunuzu ve sizi 
korur. Çocuğunuzu başkası adına hesap 
açma/profil oluşturma ve başkalarının veri
lerini izinleri olmadan paylaşma gibi hususların 
uygun olmadığı konusunda bilgilendirmek fay
dalı olur." 

"Pişman olabileceğin görüntü ve bilgileri 
paylaşma" 

Bültende, çocuklara ise "Adın, soyadın, 
adresin, yaşın ya da fotoğrafın gibi kişisel veri
lerin senden isteniyorsa ya da kullanılıyor ise 
bu konuda bilgilendirilme hakkın var." bilgisi 
verildi.Çocuklara, başkalarıyla paylaşmak iste
dikleri ve istemedikleri bilgileri dikkatli 
seçmeleri gerektiği uyarısı yapılan bültende, 
"Kişisel verilerinin haberin olmadan kul
lanıldığını ya da paylaşıldığını fark edersen 
annene, babana ya da güvendiğin bir büyüğüne 
haber vermelisin. Sosyal medya veya uygula
malar aracılığı ile tanıştığın kişiler çoğu zaman 
dost canlısı olmayabilir. Bu kişiler senden fo
toğraf, video, adres, okul adı gibi bilgilerini iste
diğinde, güvendiğin bir büyüğe danışmalısın. 
Sen sildiğini düşünsen de internette paylaştığın 
hiçbir şeyin kaybolmayacağını bilmelisin. Pay
laştığın şeyler, karşına farklı şekilde çıkabilir. Bu 
yüzden sonradan pişman olabileceğin görüntü 
ve bilgileri paylaşmamalısın." ifadeleri yer aldı. 
İnternet sitelerinin, internet bağlantılı oyun

cakların, oyun konsollarının ya da uygula
malarının konum bilgisi, fotoğraf arşivi, telefon 
rehberi gibi özel birçok bilgiye kolayca erişe
bildiğine vurgu yapılan bültende, çocuklara, 
güçlü parolalar kullanmaları ve gerekli ol
madıkça kişisel verilerini paylaşmamaları 
tavsiyesinde bulunuldu. 

"Hangi oyunun hangi yaş grubuna uygun 
olduğunu öğrenin" 

Çocuklar için daha güvenli dijital oyun seçi
minde dikkat edilmesi gerekenler ise bültende 
şu şekilde yer aldı:"Yaş derecelendirmelerine 
bakarak hangi oyunun hangi yaş grubuna 
uygun olduğunu öğrenebilirsiniz. Bazı oyunlar, 
çocuğunuzun çevrim içi olduğu süreler, oy
nadığı oyunlar ve kullanıcı geçmişi gibi bilgileri 
sizinle otomatik olarak paylaşır. Oyunun 
ebeveynler için bir denetim mekanizması 
sunup sunmadığını öğreniniz. Bazı oyunlarda 
çocuğunuz sadece kendi arkadaş listesinde olan 
kişilerle iletişime geçebilirken bazı oyunlarda 
ise herkese açık sohbet odalarında tanımadığı 
kişilerle iletişime geçebilir. Bu nedenle oyun
ların kamera, ses, sohbet odası, çevrim içi 
iletişim gibi özelliklerinin olup olmadığına ve 
varsa hangi yaş grubunun kullanımına açık 
olduğuna dikkat edilmelidir.

AA muhabirinin derlediği bil
gilere göre, Kovid19 salgınının 
etkisiyle istihdamda ve ekono
mide görülen durağanlığa rağ
men yazılım sektörü en hareketli 
günlerini yaşadı. 

 
Uzaktan çalışma ve siparişe 

imkan veren uygulamaların 
büyük artış gösterdiği dönemde 
yazılımcı ihtiyacı da en üst seviy
eye çıktı. 

Salgından sonra iş piyasasında 
toparlanmalar gerçekleşirken, 
yazılım alanında faaliyet 
gösteren iş kollarında istih
damda dönemsel düzelmeler 
görülse de özellikle 2022 son
rasında sert düşüşler oldu. 

Federal Reserve Bank of 
St.Louis'in yaygın bir istihdam 
sitesi olan İndeed'den aldığı ver
ilere göre, yazılım geliştiricisi iş 
ilanları Mart 2022'de zirveyi 
gördü. Yazılım geliştirici iş ilan
larının ölçümlendiği endeks, 2 
Mart 2022'de 231,25 puan ile 
zirvede yer alırken, 2 Ağustos 
2024 itibarıyla 68,48 puan se
viyesinde bulunuyor. 

Bunun yanında merkezi New 
Jersey'de bulunan Amerikalı 
insan kaynakları yönetimi, 
yazılımı ve hizmetleri sağlayıcısı 
olan ADP'nin raporuna göre, AB
D'de salgın sonrası dönem 
toparlanma eğilimine giren 
yazılım geliştirici istihdamı Ar
alık 2022 sonrasında sert şek
ilde azaldı. 
İndeed'de yer alan verilere 

göre, Almanya, Kanada, Fransa, 

İngiltere ve Avustralya'da da AB
D'deki duruma paralel olarak 
yazılım geliştirici pozisyonuna 
yönelik iş ilanlarında sert 
düşüşler gözleniyor. 

 
Programlama yapan yapay 

zekalar istihdamı etkiliyor 
30 Kasım 2022'de ChatGP

T'nin yaygın kullanıma açılması 
dünya genelinde önemli bir 
yankı oluşturmuş ve kullanıcılar 
tarafından ofis işlerinde kul
lanılan ChatGPT birçok kolaylığı 
beraberinde getirmişti. ChatGP
T'yi diğer yapay zeka modelleri 
izlerken ofis hayatında yapay 
zeka kullanımı giderek yaygın 
hale geldi. 

Söz konusu yapay zeka sis
temleri arasında kod yazma 
konusunda başarılı işlev gören 
sistemler de yer alıyor. Bu sis
temlerin temel ve orta düzey
deki yazılımsal becerileri bir çok 
kullanıcı tarafından kullanılıyor. 

 
"Yazılım mühendislerine 

olan ihtiyaç sürekli olacaktır" 
İstanbul Medipol Üniversitesi 

Mühendislik ve Doğa Bilimleri 
Fakültesi Bilgisayar Mühendis
liği Bölüm Başkanı Prof. Dr. 
Mehmet Kemal Özdemir, AA 
muhabirine, yazılım sektörün
deki istihdamda düşüşün her 
ülke için geçerli olmadığını 
söyledi. 

Fransa gibi bazı ülkelerde bu 
istihdamın hala artmakta 
olduğuna dikkati çeken Özdemir, 
"Birçok ülkede ise Kovid19 

dönemindeki online uygula
maların revaçta olmasından 
dolayı yazılım sektöründeki isti
hdam artmış, şimdilerde ise bir 
normalleşme sürecine geçişten 
dolayı istihdamın azaldığı gö
zlemlenmektedir. Fakat bu azalış 
belli bir süre sonra sabitlenecek
tir. Şu unutulmamalı ki yazılım 
mühendislerine ihtiyaç sürekli 
olacaktır. Birçok firmanın en 
azından şu anki yazılımlarını 
geliştirecek, iyileştirecek 
mühendise ihtiyaçları her zaman 
olacaktır." diye konuştu. 

 
Gelecekte her alanda istih

damın azalması bekleniyor 
Özdemir, yapay zekanın son 

zamanlarda görülen istihdam 
düşüşüne etkisinin kısıtlı 
olduğuna işaret ederek, şunları 
kaydetti: 

"Her ne kadar otomatize 
edilmiş kod üretici araçlar bu
lunsa da bu daha çok yazılım 
mühendisinin işini kolaylaştırıcı 
özelliktedir, yoksa yazılımcının 
işini yapabilecek bir aracın var
lığından kaynaklı değil. Fakat bu 
husus tüm meslekler için geçerli 
olacaktır. Yapay zeka hemen 
hemen tüm alanlarda işi kolay
laştıran araçlar ortaya çıkaracak

tır. Uzun vadede ise herhangi bir 
alanda olduğu gibi, yazılım 
alanında da işlerin yeni araçlarla 
kolaylaştırılması, firmalar için 
bir verimlilik oluşturacaktır. Bu 
ise genel olarak istihdamı azalta
caktır. Çünkü bir personelin 
başka bir işi yapmak için daha 
çok vakti olacaktır. Firmalar bu 
durumda yeni istihdam yerine 
ellerindeki personelleri daha 
verimli kullanacaklardır. Bu du
rumda sadece yazılım 
mühendisliğinde değil, ileride 
neredeyse her alanda istihdamın 
azalması beklenmektedir."

Gün geçtikçe gelişen yapay zekayla 
video oluşturma sistemleri kullanılarak 
Amerikalı milyarder Elon Musk, eski 
ABD Başkanı Donald Trump ve Ama
zon'un Üst Yöneticisi Jeff Bezos gibi 
tanınmış kişilerin görüntülerine sahte 
ses ve mimikler eklenerek yüz binlerce 
dolarlık dolandırıcılık yapılıyor. 

Son dönemde yapay zeka video oluş
turma ve ses manipülasyon sistem
leriyle dolandırıcılığın yeni bir aşamaya 
geçtiği gözleniyor. 

Bu sistemler, kişilerin banka bilgileri 
ve yatırımlarını çalmak için kul
lanılırken, manipüle edilen ses ve 
görüntüleri içeren "deepfake" adı ver
ilen yöntem aracılığıyla suçlular kurban
larını tuzağa düşürüyor. 

Bu yöntemler kullanılarak yapılan 
dolandırıcılığın hedefi çoğu zaman, 
kripto parayla ilgilenen ancak güvenli 
internet kullanımı hakkında sınırlı bilgi 
sahibi olan yaşlılar oluyor. 

Ünlü isimlerin "hızlı getiri vadeden 
radikal yatırım fırsatları" sunduğu ve 
ekonomiden söz ettiği bu sahte videolar 
aracılığıyla insanların var olmayan şir
ketlere yatırımlarda bulunmaları is
teniyor. 

Videolar aracılığıyla, hedef alınan 
kişilerden söz konusu yatırımlardan fay
dalanmaları için belirli hesaplara para 
göndermeleri talep ediliyor, karşılığında 
gönderdikleri paranın daha fazlasını 
kazanacakları vadediliyor. 

Çok düşük bütçe ile oluşturulabilen 
videolar dakikalar içerisinde hazırlanıp, 
Facebook ve Youtube gibi popüler uygu
lamalarda reklam olarak yayınlan
abiliyor. 

Ünlü kişilerin aksanlarının taklit 
edilebildiği görüntülerde ayrıca sahte 
grafik ve haber sitesi logoları insanları 
yanıltmak için kullanılabiliyor. 

Musk'ın tespit edilen 2 binden fazla 
"deepfake" videosuyla, söz konusu 
dolandırıcılık yönteminde en çok tercih 
edilen kişi olduğu belirtiliyor. 

 
Öte yandan uzmanlar, "deepfake" 

videolarının "tamamen mükemmel" ol
masa da gün geçtikçe gelişerek daha 
inandırıcı olmaya başladığını ifade 
ediyor. 

New York Times'a konuşan siber 
güvenlik şirketi CTM Insights'ın kuru
cusu Lou Steinberg, organize suç örgüt
lerinin bu teknolojiyi kendi amaçları 
için kötüye kullanabileceğini farkına 
varmasıyla bu yönteme başvuranların 
gün geçtikçe artacağını belirtiyor. 

 
"Deepfake" dolandırıcılığından 

yaklaşık 700 bin dolar kaybetti 
New York Times'ın haberine göre, 82 

yaşındaki emekli Steve Beauchamp, 
"deepfake" dolandırıcılığı mağdurların
dan biri. Beauchamp, 2023'te "deep
fake" Elon Musk reklamına aldanarak 
yatırımlarının çoğunu kaybetti. 

Beauchamp, Musk'ın yüksek geri 
dönüşlü bir yatırım fırsatından bahset
tiği videoyu izledikten sonra 
dolandırıcılara yaklaşık 690 bin dolar 
yolladığını söyledi. 

Steve Beauchamp, izlediği görün
tüdeki kişinin gerçekten Musk 
olduğunu sandığını belirterek polisi du
rumdan zamanında haberdar etmediği 
için pişman olduğunu ifade etti. 

Bu yöntemle dolandırılanlar arasında 
çok uluslu şirket çalışanları da bu
lunuyor. 

 
"Deepfake" dolandırıcılığı insan

ların itibarını tehlikeye atıyor 
Nature'ın haberinde de Güney Afrikalı 

ürolog Kgomotso Mathabe ve Hint dok
tor Viswanathan Mohan'ın hikayelerine 
yer verildi. 

Mathabe, "deepfake" yöntemi ile oluş
turulmuş görüntülerinin bir internet 
reklamında kullanıldığını, çok sayıda 
dolandırıcılık mağduru tarafından ra
hatsız edilince fark etti. 

 
Reklamda kendi görüntüsüyle yeni 

bir ilaç tanıtımı yapıldığını aktaran 
Mathabe, izleyicilerin hesap bilgilerinin 
çalındığı bir siteye yönlendirildiğini 

söyledi. 
Hint doktor Viswanathan Mohan da 

internette yüzü kullanılarak oluşturulan 
ve bilmediği bir dilde uzman görüşü 
verdiği videoyla insanların 
dolandırıldığını keşfetti. 

Mohan, bu görüntünün itibar suikastı 
olmasının yanı sıra hukuki açıdan prob
lem oluşturduğunu kaydetti. 

 
Facebook ve Youtube 
 harekete geçti 
New York Times, söz konusu reklam

larda yüzü kullanılan Avustralyalı 
maden işletmecisi milyarder Andrew 
Forrest'ın da Facebook, Instagram ve 
WhatsApp'ın sahibi Meta'yı şikayet et
tiğini yazdı. 

Facebook'taki sahte reklamların 
"masum kullanıcıları kötü yatırımlara" 
çektiğini belirten Forrest'a verilen yanıt, 
"şirketin platformunda dolandırıcılığı 
yakalamak için otomatik tespit sistem
lerini eğittiğini" açıklaması oldu. 

"Deepfake"in yaygın olduğu bir diğer 
platform Youtube, 15,7 milyondan fazla 
kanalı ve 8,2 milyondan fazla videoyu, 
kurallarını ihlal ettiği için kaldırdığını 
açıkladı. 
Şirket ayrıca içerik üreticilerinin 

gerçekçi içerik oluşturmak için yapay 
zeka kullandıklarında bunu açıkla
malarını zorunlu hale getirdi.

Yazılım sektörü istihdamındaki 
düşüş etkisini sürdürüyor 

Gelişen yapay zeka video oluşturma sistemleri 
ile insanlar yüz binlerce dolar dolandırılıyor 

Son dönemin gözde mesleklerinden yazılım sektöründeki istihdam, 
salgın döneminin bitmesinden bu yana düşmeye devam ediyor. 

AB, Almanya'nın çip üretim 
tesisine 5 milyar avroluk 

desteğini onayladı 
AB Komisyonu, Almanya'nın Avrupa Yarı 

İletken Üretim Şirketi'nin (ESMC) Dresden'de 
yeni çip üretim tesisi inşası ve işletilmesini 
desteklemeye yönelik tedbirinin AB kamu 
destek kurallarıyla uyumlu bulunarak onay
landığını duyurdu. 

 
ESMC'nin, Taiwan Semiconductor Manu

facturing Company (TSMC), Bosch, Infineon 
ve NXP arasında ortak girişim olduğu ak
tarılan açıklamada, 5 milyar avroluk destek
lemenin Avrupa Çip Yasası'nda belirtilen 
hedefler doğrultusunda Avrupa'nın yarı 
iletken teknolojilerinde arz güvenliğini, 
dayanıklılığını ve dijital egemenliğini 
güçlendireceği, yeşil ve dijital dönüşüme 
katkı sağlayacağı kaydedildi. 

 
Açıklamada, yeni kurulacak çip fab

rikasının otomotiv ve endüstriyel uygula
malara yönelik talebi karşılamayı 
amaçladığına dikkat çekilerek, tesisin yüksek 
performanslı çipleri büyük ölçekte ürete
ceğine vurgu yapıldı. 

AB üyesi ülkelerin kamu desteklemelerini 
ne şekilde sağlayacaklarını belirleme yetkisi 
AB Komisyonu'nun görev alanına giriyor. 

Üye ülkeler, kamu desteklemelerini sadece 
rekabete zarar vermeyecek şekilde ve kamu 
yararına uygun durumlarda kullanabiliyor. 

 
AB Komisyonu Başkanı Ursula von der 

Leyen, sosyal medya hesabından yaptığı pay
laşımda, "Dresden'deki yeni ESMC çip fab
rikası, Avrupa'nın, küresel inovasyon merkezi 
olduğunun bir göstergesidir." ifadesini kul
landı. 

 
Söz konusu yatırımın Avrupa'yı teknoloji 

alanında güçlendireceğine ve 11 bin yeni isti
hdam sağlayacağına işaret eden von der 
Leyen bu nedenle projeye 5 milyar avroluk 
kamu desteği sağlanmasını onayladıklarını 
belirtti.
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